
Statusrapport Distrikt _A__ 2007 – 2008 

Dato: 

Hovedområde / 
aktivitet

Mål Planlagte tiltak Status Hva må til?

Fornyelsesproses
sen

A) Klubbenes 
forberedelser

75% av 
klubben
e 
bekrefte
t klare 
pr. 
31.12.07

Oppfølgning på 
sonemøtene høsten 
2007. Alle soner 
skal gjennomføre 
minst ett sonemøte 
med fornyelse av 
Lions som tema. 
Klubbene arbeider 
med arbeidsboka

Alle klubber-4 
har deltatt på 
opplæring i 
fornyelsesp og 
de fleste er i 
gang.

Motivering må til. 
Her vil DG/
fagsjefer/soneledere 
bidra i forbindelse 
med klubbesøk/
sonemøter. Alle 
soner skal ha 
”medlemspleie og 
klubbmiljø” opp på 
ett av sine møter 
samt utarbeide en 
nideliste til bruk for 
klubbene i sonen

B) Informasjons-
kampanjen

Gj.ført 
31.3.08. 
Tulipan 
April 08

Fagsjefer og 
soneledere sammen 
med DG vil måtte  
trå til for å få 
klubbene med. 
Info. På 
klubbmøter/
sonemøter

Ikke kommet i 
gang enda.

Motivering må til. 
Her må klubbene  
gis info om hvorfor 
en slik kampanje er 
nødvendig

CSFII

A) 
Innsamlingsmål

Måltall

B) 
Modellklubber

3

C) MJF 8 Minst 1 MJ i hver 
klubb

Motivere klubbene 
til å tildele MJ

IR

A) Øyehelse = 
CSFII

Alle 
klubber 
innbetalt

Yte etter evne Motivere klubbene 
til økt innsats. Info. 
På klubb- og 
sonemøter
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B) NSR Alle 
klubber 
innbetalt

Ungdomsarbeid

A) 
Ungdomsutveksli
ng

Leirplan 
OK. 
Ungd. ut 
OK

YEC jobber aktivt 
både overfor 
klubber så vel som 
soner. Målet er å 
sende ut 8 
ungdommer fra 
distriktet 

Ingen leir i vårt 
distrikt d.å.

Fortsatt oppfølgning 
og motivering. 
Anmode klubbene 
om å gjøre Lions 
ungdomsarbeid 
bedre kjent i 
lokalmiljøet. Øke 
forståelsen for det 
positive med 
ungdomsaktiviteter

B) Tulipanaksjon Måltall 
65000

Oppfordring fra 
NAC om økt 
innsats ved besøk i 
klubber og på 
sonemøter

Oppnå samme 
resultat som 
forrige år. Synes 
tidspunktet for 
salg her nord er 
for tidlig. Burde 
være i mai.

Oppfølgning fra 
NAC mot klubber og 
på sonemøter. Lokal 
informasjonskampan
je om Lions 
forebyggende arbeid

C) Det er mitt 
valg

Øke 
10%

5 hovedkurs og 10 
oppfølgningskurs. I 
større grad fokusere 
på at det gjelder 
forebyggende 
arbeid mot mobbing 
og vold

NAC fokuserer 
på dette

Markedsføring og 
info. Mot skoler, 
foreldre og 
lionsmedlemmer. 
Delta aktivt i 
kampen mot rus og 
stoffmisbruk 
gjennom 
tulipanaksjonen. 
Støtte lokale 
holdningsskapende 
ungdomsaktiviteter.

Medlemsutviklin
g

Versjon 1.1,  19.08.2007



A) Netto 
medlemstilvekst

Måltall 
1140

Mec skal følge opp 
både i egen regi og 
sonemøter. Skal 
være tema på 
klubbmøter/
sonemøter. Alle 
klubber og soner 
pålegges et særskilt 
engasjement og 
arbeid med å få økt 
medlemstallet

Pr. i dag har vi 
mistet  klubber- 
noe som 
medfører at 
medlemstallet 
bare er 1075

Lions må gjøres 
interessant. 
Kvinneandelen må 
økes betraktelig. 
Klubbinnhold etc. 
Alle klubber skal 
oppnå en netto 
medlemsøkning.  
Det skal rettes særlig 
innsats mot klubber 
med lavt 
medlemstall.

B) Nye klubber Måltall

C) Nye 
klubbfilialer

Måltall 
1

Arbeider med 
opprettelse av 
filialklubb i Bø

Forberedende 
møte har funnet 
sted. 
Siste rapport 
tyder på at en 
har fått 10 
potensielle 
medlemmer

Oppfølgning fra 
MEC og DG

D) Antall LEO-
klubber

Måltall 
0

E) Mr(s) Lion 
2007/08

Alle 
klubber

Info. Til klubbene

F) Opplæring 
tillitsvalgte

100% 
deltagel
se

Opplæring av 
tillitsvalgte på 
sonemøter vår 2007 
Lederopplæringen 
skal styrkes. Skal 
legges til rette for at 
sone og klubb øker 
sin komepetanse 
om Lions.

Noe uklart, men 
2 soner har hatt 
opplæring.  Alle 
sonelederne har 
fått nytt 
opplæringsprogr
am

Opplæringsprogram 
for 
klubber.Opplæring 
for klubblederne på 
sonemøte i mai. 
Bedre 
opplæringsmateriell 
for soneledere hvor 
det gis egen 
opplæring. Økt 
medlemsinfo. På 
nettsidene. Alle 
klubber skal avsette 
tid på medlemsmøte 
til å gjennomføre 
oppløæring/
informasjon om 
Lions.
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G) Fagsjefmøte 
2008

100% 
deltagel
se

Dette er en del av 
opplæringen.  Alle 
bør møte

Motivere alle til å 
delta på møtene

Økonomiske 
bidrag

A) 
Ungdomskontoen

Måltall

B) Leo-kontoen Måltall

C) LCIF Måltall Direkte betaling av 
klubbene. Skal ses i 
sammenheng med 
MJ

D) Beitoleiren Måltall Direkte betaling av 
klubbene

E) Helsesportuka 
Tana

Måltall Direkte betaling av 
klubbene

F) Lions 
Førehundskole

Måltall Direkte betaling av 
klubbene

Versjon 1.1,  19.08.2007





GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Medieplanen er nå godkjent, og byrået er nå i ferd med å bestille plass.  
Det meldes om stor aktivitet rundt om i distriktene (se rapporten fra MD-MEC), men det er 
fortsatt store variasjoner fra distrikt til distrikt.  

Budsjettet for perioden fra 1.7.2007 er som følger (NOK 1000): 
Inntekter: 
Ekstra medlemskontingent   2.530 
Over driften i 2007/08      250 
Over driften i 2008/09      350 
Del av reklamebudsjettet i 2007/08       50 
Fra Oak Brook USD 1.750 – 10 distrikter      96 
Ekstra over driften i 2007/08 (moms)    150 
Total      3.426 

Kostnader: 
Annonser     2.740 
Produksjon av annonsemateriell       75 
Medierådgivning/forhandlinger       50 
PR byrå        150 
Vervebrosjyre          46 
Plakater          80 
Påløpt pr. dato        180  
Reserve        105 
Total      3.426      

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Informasjonen ts til orientering 

VEDTAK: 

Sak: STATUS INFORMASJONSPROSJEKTET O

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 5.08 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:



Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Budsjett- og kostnadsanalyse pr. 12.11.2007.

Euro total Andel fase 1 Fase 1
TOTALKOSTNAD FASE 1 371 471

Minsk by 100 000 . 60 % 60 000

104 K:
a) Investert 38 500 . 60 % 23 100
b) 1. mars 40 000 40 000
c) November 30 000 30 000 93 100

NSR for 2005/2006 og 2006/2007 120 000 120 000
Mintfondet kurs febr var 8,35 NOK 250 000 29 919
TOTALT pr. dato 303 019
Udekket I 68 452

Mulige inndekningskilder:
b) LCIF - kurs febr. var 6,43 USD 77 900 53 000
Udekket II 15 452

Øvrige muligheter:
a) U D 72 000
b) Sponsorfliser - pr. 23.10.07 3 730 3 730
c) Mini-prosjekter
d) UNICEF (Avtale i orden okt.-07) US$ 49.900 38 426
Søknaden til U D vil trolig bli på 1 mill. Da dekkes kostnadene for fase 2.

12.11.07   Erik Evang

RESTKALKYLE Euro Fase Fase 
Total 1 2

Opprinnelig fase 1 og 2 544 000 371 471 172 529
Finansiert 303 019 303 019 0
LCIF 53 000 53 000 0
UNICEF 38 426 38 426
Miniprosjekter 3 730 3 730
Rest Minsk by 40 000 40 000 (100.000 - 60.000)
Rest distrikt K (ikke med ovenfor) 51 900 51 900 (145.000 - 93.100)
Ikke finansiert 53 925 15 452 38 473

Blir bygget ferdig med fase 1?

1



Utført-rør etc.

inkl. i tot.entr.

Korr for ny kurs

invent./utstyr

2



xxx

1



1



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se innstilling og rapport nedenfor, samt rapport fra David i Uganda i 8.03.1   

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Fem studenter var i Uganda sommeren 2007 for bl.a. om vurdere om en utveksling av 
studenter til Uganda kunne være en positiv tilvekst til vårt Ugandaprosjekt. Med 
utgangspunkt i de erfaringer studentene fikk, skulle det vurderes om dette skulle videreføres 
sommeren 2008. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Evalueringskomiteen har kommet frem til en entydig positiv rapport, og GS innstiller på at 
man går i gang med forberedelsene til ny leir i 2008. Finansieringen skjer ved at klubben må 
betale reise og opphold, beregnet til ca. kr. 20.000 pr. student.  
Eventuelle utgifter til arbeide de fysisk gjør må dekkes av mintfondet, men GR må sette en 
øvre grense. 

VEDTAK: 

Bergen, 21.10.2007. 

Rapport Pilotprosjekt YE Uganda. 

Komiteen har bestått av; 
 
DG Atle Lerøy  
MD-IRC PDG Evy Einarsen  
LC Bergen Student Kjerstin Owren 
MD-YC  PDG Christopher Knag, leder 

Sak: EVALUERING AV STUDENTLEIREN I UGANDA B

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 8.03 – 2007/08

Saksbehandler: Christopher Knag Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Videre har komiteen konsultert; 

PCC Otto Brøholdt vedr. Uganda og fremtiden 
YEPC Oversjøisk IPDG Per Gunnar Nyheim  

Vedlegg:  1 Navneliste på studentene (ikke vedlagt) 
  2 Rapport fra studentene 
  3 Compiled on behalf of the Committee by  

   Lion David Mutayisa 

Det er fra Komiteen en klar oppfatning at pilotprosjektet har vært en suksess.  
Komiteen innstiller på at prosjektet videreføres og utvikles som et rent YE 
prosjekt. 
Fremtidig finansiering blir som for andre internasjonale leirer hvor Distrikt / 
Soner eller enkeltklubber sponser de som reiser ut.  
Kostnad pr. student ca kr. 20.000,- 
Det vil for sommeren 2008 legges stor vekt på at deltagerne får en geografisk 
fordeling lik distriktsinndelingen i MD 104. 
Det skulle tilsi 10 studenter fra Norge sommeren 2008 

Videre har vi et ønske om å invitere MD 106 Danmark som deltager med inntil  
5 studenter . 
Det er fra dansk side stor interesse for prosjektet. Mulig vil de på et senere 
tidspunkt utvikle et eget prosjekt i Sierra Leone. 

Komiteen håper på Guvernørrådets støtte til videre utvikling. 

MD-YC Christopher Knag.   

Bergen, 11. oktober 2007 

Rapport fra Lions Club Bergen Students Uganda-delegasjon sommeren 2007 

1. Oppdrag 
1.1 Lions Club Bergens intensjon 
Intensjonen til Lions MD 104 var å sende fem studenter fra Universitetet i Bergen til Uganda 
for å etablere kontakt med lokale LC-avdelinger og i samarbeid med disse utrede og iverksette 
ulike bistandstiltak på Lions MD 104 vegne.  

1.2 Operasjonalisering av intensjonen
Med utgangspunkt i Lions MD 104 intensjon bestemte vi oss for å utrede behovet for bistand i 
området i nært samarbeid med LC lokalt. Deretter ville vi vurdere hvilke av de aktuelle 
prosjektene som var realistiske å gjennomføre innenfor gitte økonomiske og 
oppfølgingsmessige kapasiteter. 



2. Utførelse 
2.1 Iverksatte tiltak
Vi besøkte fire steder i Uganda: hovedstaden Kampala, Kasese, Mbarara og Bushenyi-
området. Kontakt med de lokale LC-avdelingene ble opprettet ble hjelp av LC Kampala. På 
hvert av disse stedene gjorde den lokale LC-avdeling rede for sine pågående og fremtidige 
prosjekter og kom med forslag til hvordan LC Norge kunne bidra økonomisk. Det var dog 
svært varierende hvor realistiske og gjennomarbeidede disse forslagene var.  

De fleste av våre besøk var til skoler og bo- og/eller helseinstitusjoner for syke og trengende. 
På samtlige besøkte steder overrakte vi små, men svært velkomne, donasjoner i form av 
nytteartikler, skolemateriell, mat og drikke – eller simpelthen vår arbeidskraft, som for 
eksempel da vi, sammen med lokal ungdom, deltok i oppussingen av en AIDS-klinikk i 
Kampalas fattige bydel Kamwokya.  

Vårt største enkeltbidrag var til et barnehjem i Kasese, Rock Primary, øremerket installering 
av elektrisk anlegg. Et annet betydningsfullt prosjekt vi besluttet å involvere oss i var 
etableringen av en grisefarm i Bushenyi som vil bidra til å finansiere en lokal 
hjelpeorganisasjon for døve barn og sysselsette disses foreldre. Foruten de direkte 
bistandsrelaterte besøk, avla vi landsbyledelse og politisk lederskap de påkrevde 
høflighetsvisittene.  

2.2 Kortsiktige resultater
Vi har etablert god kontakt med samtlige aktuelle LC-avdelinger, og har nå et solid nettverk 
både i og utenfor LC i de nevnte områdene. Vi har gitt donasjoner som er små i den store 
sammenhengen, men som har bidratt til å danne goodwill og gode relasjoner som kan komme 
LC Bergen Student til nytte ved senere anledninger.  

Installeringen av elektrisk anlegg ved Rock Primary i Kasese innebærer et betydelig 
fremskritt for institusjonen. Status per 11. oktober 2007 er at overføringen av pengene fant 
sted 27. september 2007, og David Mutayisa, Resident Representative i LC Kampala, følger 
opp gjennomføringen av prosjektet.  

3. Evaluering 
3.1 Vurdering av utførelsen frem til nå
Tiltak og resultater til nå har vært helt i tråd med oppdragsgivers intensjon og vår 
operasjonalisering av denne. Imidlertid har ikke alle initiativer underveis vært like fruktbare. 
Sparsomt forberedte LC-representanter, improviserte og urealistiske prosjektskisser og 
tilsynelatende meningsløse utflukter for å møte funksjonærer som ikke hadde noe å gjøre med 
våre potensielle prosjekter, kostet oss mye tid og krefter som kunne ha blitt brukt langt mer 
effektivt. Vi velger å se på disse erfaringene som en måloppnåelse i form av kartlegging av 
hvilken organisatorisk infrastruktur som best legger til rette for videre engasjement. 

Vi vurderer våre engangsbidrag som vellykkede, med forbehold om at elektrisitetsprosjektet i 
Kasese blir gjennomført i henhold til avtalen.  



3.2 Fremtidig engasjement
David Mutayisa må følges opp slik at vi holdes informert om fremgangen i vår investering i 
Rock Primary, Kasese.  

Grisefarmprosjektet i Bushenyi er ennå i startfasen, og vil være vårt hovedprosjekt fremover. 
Ettersom dette både innebærer en engangsinvestering og et langsiktig prosjekt, vil det også 
kunne fungere som en naturlig destinasjon for fremtidige delegasjoner til Uganda.  

Som en naturlig følge av dette vil LC Bergen Student målrette sin 
pengeinnsamlingsvirksomhet mot grisefarmen i Bushenyi, vårt hovedprosjekt i Uganda. 
Pengeinnsamlingen vil foregå gjennom søking av midler fra LC-klubber i Norge i tillegg til to 
lokale veldedighetsarrangementer.  

For LC Bergen Student 

Terje Boklund  Silje Charlotte Solstad Heidi Karlstad Larsen 
Arthur Pollestad Kjerstin Owren



 
 

1.  Introduction 

In November 2006, the leaders of the youth section in Lions of Norway contacted 
their Ugandan counterparts with a proposal to organize a youth camp in Uganda to 
involve young people from both countries. The contact was through Lions Aid 
Norway. The idea was to bring the youths together for some weeks, making 
friendship and sharing knowledge of life and activities in the two countries. 

 It was anticipated that such a program could focus on the North-South situation,  
bringing understanding and interest of supporting each other in different ways.  

There were a number of correspondences on the subject, mainly by email, between 
Norway and Uganda. In March 2007, a visiting delegation of Norwegian Lions met 
their counterparts in Kampala. That meeting generally endorsed the project but 
observed that given the on-going SightFirst II Fundraising drive and the time, it 
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would not be possible to embark on a full scale programme this summer (2007). It 
was agreed that the programme would start in earnest in the summer of 2008.  

The foregoing notwithstanding, it was noted that a few members of the Bergen 
Students Lions Club could be ready to come in the summer of 2007. This group could 
serve as a precursor for the 2008 Summer Camp. A committee was put in place (see 
section 7.0) to explore this possibility. The committee would liaise with, Lion Berit 
Baldersheim, from Bergen, Norway. 

We are glad to report that the visit materialized and it was a success. Since members 
of the organizing committee could not get involved in all the activities, we cannot 
pretend to give a comprehensive report of the visit. The visiting youths will do that. 
However, in the following sections, we give a summary report which we hope will 
help to inform preparations for future collaboration. 

2. Aims and Objectives of the Programme 

 The overall aim of the programme is to give opportunity to youths from Norway and  
possibly other Scandinavian countries (like Denmark) to interact with, exchange  views and 
experiences on a variety of issues (culture etc) with their  counterparts in developing 
countries (Uganda). 

 It is designed to give chance for youths from underdeveloped countries to be  
integrated into the youth exchange family of the developed countries. 

3. Arrival and Departure Dates: 

Five students from the Bergen Lions student group came to Uganda in June. They 
arrived at different times. The first group arrived on the 19th of June. Others followed 
later. The last group left on the 20th of July (see annex 2). This was mainly because of 
the short notice given to them. In future, it is advisable that ample notice is given and 
only those that can fit into a specified schedule (arrival and  departure) be taken in. 

4. Institutions visited and Activities carried out 

The Youth Exchange Committee developed an extensive programme prior to the 
arrival of the youths. Where necessary, the programme was adjusted during their stay. 
See annexes 3a-d for details. Suffice to say that they mainly got involved with the 
Makerere University, Music, Dance and Drama (MDD) practical examination 
programme entitled “Peoples Theatre” This took place on 24 June to 7 July 2007, in 
Bushenyi District. The group fully integrated into the MDD programme including 
presentations, accommodation and feeding. They each made a humble contribution of 
100,000 Uganda Shillings to cover costs related to the programme. The fact that two 
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of the MDD staff members on the team were Lions (Tushi and Grace) made 
coordination a lot easier. 

The other institution where the youths spend considerable amount of time was 
Kamwokya Christian Community (KCCC) in a Kampala suburb. KCCC has been 
associated with the Norwegian Lions for a long time through Lions Aid Norway. It is 
a National NGO with several development interventions including a primary school, 
an HIV/AIDS /General clinic, Post Test Club, foster homes, Youth Department and a 
Vocational Institute. See annexes 3b and 3d for full programme. This gave the youth 
wide exposure. They gave back by painting of one of the buildings at KCCC. 

The student Lions also participated in a number of activities organised by up- country 
Lions Clubs of Bushenyi, Kasese and Mbarara (see annex 3c). As a result,  t h e y 
identified a number of projects they wished to support including a “Power  Installation 
Project” at Rock Primary School, Kasese. Its budget is USHS. 952,000/=. In 
Kampala, they joined the Lions Club of Kampala Host in their month of July activity 
of visiting and making donations to Sanyu Babies’ Home. The institution cares for 
abandoned children ranging from day one to 5 years of age. The youths donated 
clothes to the children. 

In additions, 3 of the visiting young Lions joined members of the Leos Club of 
Kampala Host in their service activity of visiting and donating food items and soap to 
children and young adults at Kirekka Home for children with Special Needs. 

5. Leisure and Hospitality 

A number of formal and informal leisure and hospitality activities were organized for 
the benefit of the visitors. To expose them to the rich heritage of their host country, 
the youths to spent one day in one of the best National Parks, Queen Elizabeth 
National Park. In addition, to appreciate Ugandan family life, each of the youths was 
taken in by a Lion family in Kampala for their last 3-6days of their  stay. 

 Trips were also organised to other tourist sites like source of the Nile in Jinja and  
Kasubi tombs, the burial place of the Kings (Kabaka) of the Oldest and Biggest  K ingdom 
(Buganda) in Uganda. On their own, the students went on a trip to the  s c e n i c K a b a l e 
district, in South Western Uganda. They had lots of other private  activities. 

 Two parties were organized. One was a farewell party hosted by the Lions Club of  
Mbarara and the other was a get-together hosted by the Central organizing  committee  i n 
Kampala. 

6. Resources 
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 The funds used on the visit were mainly from Lions Norway. A total sum of Shs  
6,974,200 (about US $ 4,200) was spent in Uganda. It was either  advanced/refunded to the 
students for up keep or paid by the LAN Uganda office  directly to suppliers of goods and 
services, see annex 1. 

 The above amount does not include expenses incurred in Norway on items like air  
travel. Neither does it include any expenses met by Lions while hosting the youths.  
Cases in point here are the farewell party organized by the Mbarara Lions and  e x p e n s e s 
of the families that hosted the youths for 3 to 6 days in Kampala. We are  grateful for their 
generosity  
  

7.  Administration Issues 
  
 A central organization committee chaired by Lion J.B. Ntangare with a secretariat at  
LAN coordinated the visit. Other members were Lion Joe Baliddawa, PDG Polly  
Ndyarugahi, Lion Dr. Mercy Ntangaare and Lion David Mutayisa. The President,  
Leos club of Kampala Host, Leo Titus was a co-opted member. A series of meetings  
were held prior to and during the visit. Coordination with Norway was mainly via  
email. In-country coordination was mainly by telephone, email, letters (especially  to  
hosting institutions) and physical visits. 

 During the visit, the students had a team leader who was in-charge of administrative  
issues including monies advanced. This worked very well. In future, to make it even a  
lot easier, it will be necessary to streamline financial management issues for instance  t o 
clarify well in advance how much money is available for in-country expenditure  and 
channels of accountability. 

8.  Long term planning: 

 It is proposed that in the summer of 2008, a bigger camp involving 10 – 15  
Scandinavian and an equal number of Ugandan youths will be held in Uganda.  T h e y 
could be involved in community services; health, education and  extracurricular activities 
like football. They will stay for 3-4 weeks and only  those able to fit in the set schedule/
programme will be taken in. 
  
 The visiting youths may bring some donations identified by their counterparts eg  
footballs. It is envisaged that the Ugandan youths who participate in the 2008  Camp will 
be invited to Norway and/or Denmark to participate in the 2009  S u m m e r C a m p s . 
Experiences of the Summer 2007 Group will feed into preparations  for subsequent 
camps. 

In light of the fact that the eye programme in Uganda supported by Lions of Norway, 
in collaboration with NORAD, is scheduled to end in three years time (2010), if 
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programs for the youngsters can take off effectively, there is a possibility for 
Norwegian Lions to keep up the interest for Uganda; finding other interventions 
useful for the people for many years. 

9.   Conclusions 

The visit was generally a success, thanks to the zeal and commitment of all those 
involved. The programme was appreciated by all and it is the general feeling that it 
becomes an annual event. It is important that the preparations start early enough 
drawing on the strong and weak points observed in the precursor visit. 

10.  Appreciation 

The success of the visit owes a lot to the commitment, sacrifice and various 
contributions of many people. The Organizing committee wishes to thank you all for 
giving free of your time, ideas, space and other resources for the success of the visit. 
We are grateful to our friends in Norway, particularly to Lion Otto, Lion Berit and 
Lion Christopher for extending this unique opportunity to us and for the excellent 
coordination.  

 We owe a deep debt of gratitude to Kamwokya Christian Caring Community,  
Sanyu Babies Home, Kirekka Children’s Home and other institutions in Bushenyi,  
Kasese and Mbarara like Rock Primary School, Manji Memorial School, St. Hellens 
school of the blind, Mbarara high court and Tukole invalid school for hosting and  involving 
the youths in their activities. 

Special thanks also go to the participating clubs particularly Lions and Leos Clubs of 
Kampala Host and Kampala Central, the Lions Clubs of Bushenyi, Kasese and 
Mbarara. We also wish to thank the families that volunteered to host the youths viz 
the Ntangare, Tinkumanya, Tumwesigye, Luwagga and Rwekikiga families. 

The last special mention is reserved for our visitors. Kjerstin, Arthur, Silje, Terje and 
Heidi, we are glad that you did not only make the choice to come to Uganda but that 
you made our hosting and coordination role relatively easy due to your flexibility, 
team, good inter personal skills and willingness to adventure. Best wishes from us all. 

Compiled on behalf of the Committee by  
Lion David Mutayisa 

ANNNEXES 
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Annex 1: Summary of expenditure in Uganda. 

S/N ITEM AMOUNT TOTAL REMARKS

1 Accommodat ion 
a n d m e a l s ( u p 
keep)

2,300,000/= Amount advanced to 
team leader

1,008,000/= Pre-paid to Mweya by 
LAN

320,000/= Advanced to Silje & 
Terje

300,000/= Advanced for Jinja trip

1,411,000/= Refund of US $ 850

80,000/= Advance

Sub-Total 5,419,000/= 5,419,000/=

2 Projects: 
a) Kamwokya CCC 
painting 
b ) K i r e k k a 
Children’s home 

c) Sanyu babies 
home

286,800/= Joint project with KCCC 
youths

90,000/= Food items and soap 
donated to together 
with Kampala Host Leos 
Club.

50,000/= Clothes donated in 
conjunction with LC 
Kampala Host

Sub-Total 426,800/= 426,800/=

3 Transport 252,000/= Game drive Mweya, Pre-
paid by LAN

50,000/=

Sub-Total 302,000/= 302,000/= Movement was mainly 
by public means
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Notes: - Exchange rates: USD 1 to USHS 1,660  NOK 1 to USHS 270 
- Expenses incurred by youths on up country projects are not reflected. They  

 used part of what was advanced for up keep. 
Annex 2:  

ARRIVAL AND DEPRATURE SCHEDULES FOR THE NORWEGIAN YOUTHS 

Annex 3: PROGRAMMES 

The programmes that follow mainly provided guidance. They were implemented 
with some adjustments that are not been reflected.  

3a) OVERALL PROGRAMME FOR THE VISITING NORWEGIAN STUDENTS 2007. 

4 Hospitality: 
a) Kampala Party 
b)Meals and drinks 
at Kampala club

780,000/= 

46,400/=

Sub-Total 826,400/= 826,400/=

G R A N D 
TOTAL

6,974,200/
=

Approx USD 4,200

NOK.25,830

N
O.

NAMES ARRIVAL 
DATE

TIME AIRLINE DEPART 
(DATE)

TIME AIRLINE/
BUS 

1 Heidi Karlstad 
Larsen

T u e s d a y 
June 19th 

20.15 KLM Tuesday  
July 17

22.30 K L M 
(KL0562)

2 Kjerstin Owren T u e s d a y 
June 19th 

20.15 KLM 20 July 15.00 Scandinavi
a B u s t o 
D a r e s 
S a l a a m , 
Tanzania 

3 A r t h u r 
Pollestad

Saturday 
June 23rd 

14.10 KLM)

4 Terje Boklund Monday 
June 25th

09.40 KLM 

5 Silje Charlotte 
Solstad

Monday 
June 25th

14.10 KLM Tuesday  
July 17

22.30 K L M 
(KL0562)
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DATES ACTIVITY TIME VENUE NIGHT STAY RESP. 
PERSON

T u e s d a y 
19/6/2007

Heidi and Kjerstin 
arrive by KLM 

20.15 Entebbe 
Airport

NUFU Guest 
House-MUK

David

Wednesday 
20/6/2007

Heidi and Kjerstin at 
Kamwokya Christian  
Caring Community 
(KCCC)

Kamwokya NUFU Guest 
House

David/ 
Francis

T h u r s d a y 
21/6/2007

Heidi and Kjerstin at 
(KCCC)

Kamwokya NUFU Guest 
House

David/ 
Francis

F r i d a y 
22/6/2007 

Heidi and Kjerstin at 
(KCCC)

Kamwokya NUFU Guest 
House

David/ 
Francis

Saturday 
23/6/2007

- Free for Heidi and 
Kjerstin. 
- Receive Arthur 

AM 

PM 
(14.10)

Entebbe 
Airport(KL
M) 

NUFU Guest 
House

Lion David

Sunday 
24/6/2007  

( u p t o 
6/7/07)

- Leave for 2 weeks 
“Peoples Theatre”  
( H e i d i , K j e r s t i n , 
Arthur) University 
Bus.

AM Bushenyi B u s h e n y i 
P r i m a r y 
T e a c h e r s 
College (PTC)

Lions:Davi
d , G r a c e 
and Tushi

Monday  
 25/6/2007

Arrival:  
Terje and Silje

09.40/ 
14.10

Entebbe 
Airport(KL
M)

N a m i r e m b e 
Guest House

David 

Tuesday 
26/6/2007

Terje and Silje leave 
for Bushenyi

Bushenyi Bushenyi(PT
C)

T u e s d a y 
26/6/2007 
to Thursday 
5/7/2007

Terje and Silje join 
others in “Peoples 
Theatre”  By public 
transport (bus)

Bushenyi Bushenyi(PT
C)

Lions:Davi
d, Robert 
Grace and 
Tushi

Friday 
6/7/2007

- Departure for Queen 
Elizabeth National 
Park (Q.E.N.P) 
- Boat trip

AM 

3 PM:

L i o n 
Karakire
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Saturday 
7/7/2007

-AM : Game Drive 
(Q.E.N.P) 
-AM/PM: Travel to 
Kasese.

(Q.E.N.P) Kasese 
(hosted by LC 
Kasese)

L i o n s : 
Ta y e b w a 
and Aida 

Sunday 
8/7/2007

Vi s i t L C K a s e s e 
projects

Kasese Kasese Lion Aida.

M o n d a y 
9/7/2007

- Travel from Kasese 
to Mbarara 
- Orientation (brief)

AM 

PM

Mbarara L i o n s : 
Aida and 
Gudo

Mon-Fri 
9-13.7.2007

-Involved in school 
activities and visit to 
Lions Club of Mbarara 
Projects 

Mbarara Mbarara L i o n s : 
G u d o , 
Anne and 
Wilson 

Saturday 
14/7/2007

- Travel to Kampala A M -
PM

Kampala L i o n s H o s t 
Families

Committee 

Sunday 
15/7/2007

- Free day/tour of 
Kampala

Kampala Committee
.

Monday 
16/7/2007

- Work with KCCC 
- Visit Sanyu Babies’ 
Home 
- Get together/Party 

AM 

PM 
Evenin
g

Kampala Kampala KCCC 
K a m p a l a 
Host Lions 
LAN

T u e s d a y 
17/7/2007

- KCCC (Painting etc) 
- Review Meeting 
- Heidi & Silje Depart 
for Norway

AM 
PM 
Evenin
g:

Kamwokya 
LAN office 
Entebbe

Wed 
18/7/2007

- Departure for Tour of 
Jinja

Jinja Jinja KCCC

Thursday  
19/7/2007

- Trave l J i n j a t o 
Kampala 
- Visit Kirekka Home 
for Children with 
special needs

AM: 

PM:

K C C C /
LAN 

Leos Club 
o f K l a 
Host 
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3b) PROGRAM FOR THE VISITORS TO THE KCCC/TLC & Sr. MIRRIAM DUGGAN PRI.SCH 

Friday 
21/7/2007

- Visit Kasubi Tombs  
- Departure for Dar es 
Salaam

AM 

PM

LAN 
L A N /
Scandinavi
a Bus 

DATE TIME ACTIVITY RESPONSIBLE PERSON(S)

20 June, 
2007 8:15am-8:45am Morning Praise Paul/KCCC Staff

 

8:45am-9:00am
Casual Brief with the KCCC 
Director Francis Mbaziira

9:00am-10:00am
To u r o f Va r i o u s K C C C 
Programs Paul

10:00am-10:30a
m

Overview of KCCC Youth 
programs TLC Executive

10:30am-11:00a
m TEA BREAK at Youth Offices Post-Test Club

11:00am-1:00pm

Home Visits to 4 Child Headed 
Households & to KCCC Foster 
Homes Child Welfare Department

1:00pm-2:00pm LUNCH at KCCC Boardroom KVTC

2:00pm-4:00pm

Outreaches at Sr. Mirriam 
Duggan PS and at By Pass 
Standard Academy Kyebando Peer Educators

4:15pm-7:00pm

Engaging in Youth activities at 
TLC (General Cleaning of the 
TLC Youth Centre including 
Youth Clinic and sports)

TLC Youth executive ,Peer 
Educators & Centre Users

7:00pm Back to Hostel  

 

 21June 
2007 8:15am-8:45am Morning Praise Paul/KCCC Staff

9:00am-10:30am
Teaching sessions at Sr. 
Miriam PS Head Teacher

10:30-11:00am TEA BREAK at Youth Offices Post-Test Club

11:00am-1:00pm

Introduction & Lessons in 
UgandaTrad i t iona l Mus ic 
Instruments Peer Educators

1:00pm-2:00pm
LUNCH at KCCC Youth /
Children Off KVTC
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3c)  PROGRAMME FOR THE NORWEGIAN STUDENTS VISITING MBARARA    
FROM 9TH – 14TH 2007  

3d) PROGRAMME FOR THE LIONS CLUB VISITORS TO THE KCCC/TLC & Sr. MIRRIAM  
DUGGAN .16th-20th July 2007 

 

2:00pm-4:00pm

Cultural Exhibition involving 
rehabilitated youth & Children 
f rom Sr. M i r r i am Dugan 
School, Child Counsellors & 
Post Test Club

Peer Educators, Post Test Club, 
Chld Counsellors

5:00pm-7:00pm Talent Show at TLC TLC Executive/Peer Educators

    

22June , 
2007 8:15am-8:45am Morning Praise Paul/KCCC Staff

 

9:00am-10:30am Tree Planting Exercise at TLC TLC Peer Support clubs 

10:30-11:00am TEA BREAK at Youth Offices Post-Test Club

11:00am-1:00pm
Visit to Entebbe (Sightseeing at 
the Wildlife Education Centre) Robert/Paul

1:00pm-2:00pm LUNCH  

2:00pm-4:00pm Continuation of Visit  

6:00pm Back to Hostel/Departure  

DATES ACTIVITY VENUE STAY RESP.PERSON

9th/07/2007 Arrival Pelican hotel Ln.Gudo Ln.Gudo

10th/07/2007 Visiting Manji 
Mem.School

Rugazi       “ “,Jane,Annet,&others 

11th/07/2007 St.Hellens sch.of 
the blind

Nyamitanga      “ Ln Jane ,Annet & 
others

     “ Visit Mbarara 
high court

High court      “ Ln.Annet

12th/07/2007 Tukole invalid 
sch.

Nyakayojo      “ Ln Benon, Annet,Jane 
&others

13th/07/2007 Fellowship/diner Pelikan     “  Ln.Wison $Ann

14th/07/2007 D e p a r t u r e t o 
Kampala

Kampala Ln.Gudo, Wilson 

DATE TIME ACTIVITY RES. PERSON(S)
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16July, 2007 8:15am-8:45am Morning Praise Paul/KCCC Staff

 

8:45am-9:00am
Casual Brief with the KCCC 
Director Mbaziira Francis

9:00am-10:00am Visit Various KCCC Programs Paul

10:00am-10:30am
Overview of KCCC Youth 
programs TLC Executive

10:30am-11:00am TEA BREAK at Youth Offices Post-Test Club

 Kamwokya Slum Tour Peer Educators

1:00pm-2:00pm LUNCH at KCCC Boardroom KVTC

2:00pm-4:00pm
Meeting with TLC Executive & 
Peer educators Youth Executive

4:15pm-7:00pm

Engaging in Youth activities at 
T L C ( T r a d i t i o n a l /
contemporary Music practices 
and sports)

T L C Y o u t h 
e x e c u t i v e , P e e r 
Educators & Centre 
Users

7:00pm Back to Hostel  

    

17July, 2007 8:15am-8:45am Morning Praise Paul/KCCC Staff

 

9:00am-10:30am

Rotational Home Visits to 5 
Child Headed Households &  
KCCC Foster Homes Child Welfare Dept

10:30am-11:00am TEA BREAK at Youth Offices Post-Test Club

11:00am-1:00pm

Talk show about Issues 
affecting youth from Norway 
and Uganda Peer Educators

1:00pm-2:00pm
LUNCH at KCCC Youth/
Children Off KVTC

2:00pm-4:00pm
Outreaches in 5 selected 
schools Peer Educators

4:00pm-7:00pm

Engaging in Youth activities at 
TLC (Rehearsals for the 
Cultural Gala Traditional/
contemporary Music practices 
and sports) MDD Section 

7:00pm Back to Hostel  

    

1 8 J u l y , 
2007 8:15am-8:45am Baking at the Post Test Club Martha 

9:00am

Excursion to King Fisher 
Resort Jinja (Sightseeing 
Source of the Nile/Bujagali 
Falls) Robert
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1 9 J u l y , 
2007    

 

10:30am-1:00pm

Back from Jinja- Visit to 
Namugongo Shrine, Kasubi 
Tombs, Ugandan Parliament, 
Uganda Museum Robert

1:00pm-2:00pm LUNCH  

2:00pm-4:00pm Rest at Hostel  

4:00pm-7:00pm

P r e p a r a t i o n s f o r t h e 
Ugandan-Norwegian Cultural 
Gala at TLC MDD Section 

 

20July, 2007 8:15am-8:45am Morning Praise Paul/KCCC Staff

 

9:00am-10:30am
Teaching Sessions at Sr. 
Duggan Primary School School's Headmaster

10:30am-11:00am
TEA BREAK AT Sr. Mirriam 
Duggan  

11:00am-1:00pm Learning Norwegian Dances LC Delegation

1:00:pm-2:00pm
L U N C H a t K C C C M a i n 
Offices KVTC

2:00pm-3:00pm
Final Preparations for Cultural 
Gala MDD Section 

3:00pm-6:00pm CULTURAL GALA Peer Educators

6:00pm-7:00pm Climax with a Dance at TLC  
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GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se brev fra sone 6 i 104 K og forslag fra distriktsstyret i 104 K  

ANDRE DOKUMENTER: Tilsvar fra GRL Helge Toftner til sone 6. 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Distriktsstyre ønsker at man får en tilføyelse i teksten på annonsene. Forslag til tilføyelse er 
for eksempel ”Noen klubber har begrenset medlemsopptak” 
GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Som en del av selve kampanjen, er det lagt opp til at de som måtte melde sin interesse, skal 
bli invitert på et informasjonsmøte der man skal lære seg å bli bedre kjent med potensielle nye 
medlemmer. Gjennom et slikt møte er min erfaring at man fort finner ut om Lions er det rette 
for vedkommende. Og dette er gjensidig.  
GS er også redd for at en slik formulering fort kan bli et tema for de som måtte ønske å 
kverulere. Her vil noen mene at begrensningen ligger i forhold til bl.a. kvinner inn i de 
tradisjonelle manneklubbene. Og noe slikt vil kunne slå veldig negativt ut. 
Et bedre (men muligens upraktisk) alternativ, er å ta ut av medieplanen de aviser som  sokner 
til det området sonen befinner seg i. 

VEDTAK: 

Saksframlegg: 

Annonsekampanje våren 2008 

Styret i D104K stiller seg helt og fullt bak den planlagte annonsekampanjen som vi mener er et flott og 
viktig tiltak. Det er bra at det legges opp til at kandidater selv kan melde sin interesse og at klubbene 
åpner for denne type medlemsverving. 

Sone 6 i D104K har imidlertid vedtatt en enstemmig protest mot at annonsekampanjen har en ”åpen” 
invitasjon til nye medlemmer – at enhver som ønsker det kan melde sin interesse og at det implisitt i 
dette ligger at klubbene skal ta inn alle som ønsker det (se sonens vedtak nedenfor).  

Sak: INFORMASJONSKAMPANJEN OG 
MEDLEMSSKAP. FORSLAG FRA DISTRIKT K.

B

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 8.04 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Invitasjon til medlemskap er en gammel og innarbeidet praksis, og etter manges mening en god 
tradisjon i Lions, noe som mange klubber fortsatt praktiserer. Noen vil mene at dette er en av 
suksessfaktorene som har bidratt til at Lions er en velfungerende organisasjon – ”verdens beste 
NGO”… 

Styret i D104K har drøftet saken inngående, og stiller seg altså helt og fullt bak annonsekampanjen og 
det at alle interesserte inviteres til medlemskap, men man respekterer også de som oppfatter dette 
som en overstyring av en for dem viktig tradisjon.  

Ettersom denne oppfatningen trolig deles av en god del klubber også utenfor sone 6 i vårt distrikt – og 
sannsynligvis også i andre distrikter, mener flertallet i distriktsstyret (med 4 mot 3 stemmer) at disse 
klubbenes og medlemmenes synspunkter i størst mulig grad bør ”høres” og imøtekommes, men uten 
å svekke budskapet i annonsene. Styrets forslag er å legge til setningen ”Noen klubber har begrenset 
medlemsopptak” i det siste avsnitte i annonsen. 

Dette ivaretar de nevnte klubbenes interesse og mulighet for fortsatt å kunne velge sine kandidater og 
medlemmer, og det svekker, etter vårt syn, ikke budskapet i annonsene. Annonsene har et stort og 
bredt budskap. Denne ene setningen vil trolig ikke fremstå som vesentlig, og det sies ikke at de som 
ønsker det ikke kan melde sin interesse. Grunnen til ”begrenset medlemskap” kan være flere, bl.a. 
lokaliteter og annet knyttet til kapasitet. Det vil da ikke fremstå som negativt eller signalisere en 
”konservativ eksklusivitet”. 

For styret i D104k 
Knut-Jørgen Carlsen 
Distriktsguvernør 

Vedtak i sone 6 D104K: 

Til Lions Club Norge, 

Et samlet sonemøte i sone 6, distrikt K samlet på Lygnasæter onsdag 10.oktober, vil med dette få 
protestere mot at Lions har åpnet for fritt medlemskap i organisasjonen slik det går fram av de 6 
forslagene til avisannonser som vil bli distribuert i forbindelse med fornyelseskampanjen. 

Gjennom flere år har tradisjonen vært at nye medlemmer inviteres inn, anbefalt av en fadder. For oss i 
sone 6 er dette en tradisjon vi vil holde fast ved. 

Vi mener at dersom Lions-klubbene skal være åpne medlemsorganisasjoner, vil det føre til at Lions` 
egenart vil forsvinne. Vi kjenner de lokale forhold og vet hvem som kan bidra i klubbene i Lions ånd. 

Lions Club Norge skal vokte seg vel for å bli en organisasjon der vedtak blir ”trædd nedover hodet” på 
klubbene og medlemmene. Å omgjøre Lions til en forening der hvem som helst kan melde seg inn, er 
en så stor endring av organisasjonen at det må opp til avstemning på Riksmøtet. 

Vi i sone 6 ønsker fortsatt medlemsvekst i våre klubber. Den jobben vil vi ta, men fortsatt basert på 
våre tradisjonelle opptakskrav. 

Det er også slik at det blir meldt fra klubbene i vår sone at dersom det blir åpent medlemskap, vil noen 
av våre medlemmer ikke lenger opprettholde sitt medlemskap. 

For klubbene i sone 6 distrikt K 
Torstein Nærbøe 
Soneleder. 

Kopi:  
DG, DS, VDG 1/MDC, PRC i distrikt K. 
Sonelederne i distrikt K 



Soneleder Torstein Nærbø 
Svingen 2 

2848 Skreia 

           
Dette er svaret fra GRL Helge Toftner:  
         Vestby 25.10.07 

Medlemsskap ved invitasjon 

Takk for et engasjert brev fra Sone 6. 

Tross iherdige forsøk, sliter mange klubber med å identifisere nye medlemskandidater. Dette 
kan skyldes flere forhold, men én årsak kan være at de eksisterende medlemmene faktisk ikke 
kjenner (godt nok ?) personer de mener kunne passe inn i Lionsbevegelsen.  Vi vet at det er 
mange engasjerte mennesker – kanskje flere enn noensinne – som ønsker å kunne yte av sin 
tid til virksomhet som den Lions står for. Utfordringen er å bli kjent med disse. 

Informasjonskampanjen et ett virkemiddel som kan hjelpe til med å finne disse potensielle 
kandidatene. Det er ikke noe nytt at Lionsklubben kan få en henvendelse fra en ”ukjent” 
person om at vedkommende kunne tenke seg å bli lionsmedlem. Det nye er at nå oppfordres 
disse til å ta kontakt. (Slik åpen invitasjon har for øvrig ligget på Lions’ internasjonale web-
sider i lang tid.) Utfordringen for klubbene er – og har vært - å håndtere slike henvendelser på 
riktig måte. Ved en enkelthenvendelse ville det neppe bli oppstyr om en slik henvendelse ble 
”glemt” eller avvist, mens vi med oppfordringen om å ta kontakt må behandle alle 
henvendelser. 

I utgangspunktet må en ta for gitt at personer som henvender seg til Lions, faktisk både er 
engasjert og har lyst og evne til å jobbe sammen med Lions etter Lions Etiske Norm og Lions 
Mål.  

Det er opp til klubbene å bestemme seg for hvordan slike henvendelser skal behandles. Det 
viktigste er å komme i dialog med dem som henvender seg slik at en kan få informert godt om 
hva Lions står for, hva Lions gjør og hva vi forventer av medlemmene. På den måten vil en 
kunne avklare om vedkommende fortsatt ønsker bli medlem, eller om klubben konkluderer 
med – og forteller vedkommende – at vi mener Lions ikke er noe for ham/henne. Det kan 
selvsagt bli en utfordring å gjøre en slik vurdering basert på kanskje bare ett møte, men det 
kan følges opp med videre samtaler mellom søkeren og en utpekt ”fadder”.  Blir man enige 
om at vedkommende vil kunne bli lionsmedlem, følger man videre klubbens 
opptagelsesprosedyre.  

Lions Clubs International, som også klubbene i Sone 6 er en del av, har ikke tredd noen 
vedtak nedover hodet på klubbene og medlemmene i denne sammenheng. Det er ingen 
endring i at ”medlemskap skjer ved invitasjon”, men nå ønsker vi å fortelle flere om hvilken 
flott organisasjon vi har, og at vi ønsker at enda flere kan få muligheten til å være med i 
denne.  



Med lionshilsen 

Helge Toftner 
Guvernørrådsleder 

Kopi: DG 104K, DS 104K, VDG1 104K, PRC 104K, Soneledere 104K 
         AGRL, MD-MEC, GS



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen  

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Under GRM i september, ble det besluttet å redusere tulipanprisen til klubbene med 50 øre 
inkl. moms. Dette ut fra at narkofondet var blitt større enn beregnet, samt at man hadde 
indikasjoner på at innkjøpsprisen ville bli ca. som i 2007, kr. 2 pr tulipan.  

Dessverre kom vår gamle leverandør tilbake og tilbød en tulipanpris på kr. 2,50. Vi hadde 
lange forhandlinger om pris, men de var ikke til å rikke. Vi kontaktet derfor andre 
leverandører, og klarte å presse innkjøpsprisen ned til 2,35. Men dette betyr igjen at den 
fordelen vi ønsket å overføre til klubbene ble borte i den økte innkjøpsprisen.  

For å kunne gi klubbene muligheten til å øke fortjenesten, pakker vi denne gangen i bunter av 
8 tulipaner. Da de fleste klubbene selger hele bunter, gis de på denne måten mulighet til å 
selge 8 tulipaner til kr. 100 som har vært den gjengse prisen på en bunt. Gjennomføres dette, 
øker klubben fortjenesten fra kr. 800 pr kartong til kr. 1.300.- 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Prisen på tulipaner til klubbene settes til uforandret kr. 6.- pr tulipan. 

VEDTAK: 

Sak: PRISEN PÅ TULIPANER TIL LIONS 
TULIPANAKSJON 2008

B

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 8.05 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se det materiellet som er sendt DG og fagsjefer separat 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Legges frem uten innstilling fra GS. Det er ønskelig at guvernørrådet tar en prinsipiell 
diskusjon om denne type salg. Se også sak 8.07 

VEDTAK: 

Sak: LC Heradsbygda. SØKNAD OM SALG AV 
MEDOX TIL KLUBBENE

B

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 8.06 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se søknaden nedenfor, og produktinformasjon i sak 8.07.1 

ANDRE DOKUMENTER: Produktinformasjon i sak 8.07.1 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Ingen innstilling, da GS oppfordrer guvernørrådet til en prinsipiell diskusjon (se også sak 
8.06). 

VEDTAK: 

Vedr. : Forslag til hvordan klubber kan tjene penger til både klubb- og 
aktivitetskasse 

De fleste Lionsklubber har i dag problemer med å skaffe penger til klubbkassene 
’på lovlig vis’.  
Dvs. kun pengegaver fra medlemmene selv, medlemskontingent og dugnadspenger 
fra dugnader lionsmedlemmer seg imellom. 
Denne pengemangelen i klubbkassene er også kanskje en av årsakene til at flere og 
flere klubber ser seg nødt til å droppe frammøte på Riksmøtene. 

Vi  i Lionsklubb Fredrikstad vil tilby landets klubber en unik sjanse til å styrke 
klubbkassene, samt gi medlemmene og deres nærmeste et sunnere kosthold : 

– Vi vil tilby et videresalg av helsekostprodukter til medlemmer og nærmeste 
familie, og fortjenesten på dette salget doneres til klubbkassene.  

Dette er en akseptert måte å få penger til kubbkassene, da penger fås fra 
lionsmedlemmer. 

Sak: LC Fredrikstad. SØKNAD OM TILLATELSE TIL 
Å SELGE OMEGA 3 TIL KLUBBENE

B

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 8.07 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Senere har vi også planer om å få produsert ’Lionsprodukter’ (egen Lionsetikett) 
som kan selges fritt, men da må klubbenes aktivitetskasser styrkes.  
En tanke i denne forbindelsen, er å la en viss prosentdel av omsetningen gå til et 
forhåndsdefinert Lions-prosjent, bestemt av Lions sentralt eller kanskje ved en 
avstemning blant Lionsklubbene. 

 Vi vil starte med et Omega-3 produkt (godt for hjertet og kolestrolet, godt for ledd 
m.m.).  
Et produkt som allerede mange Lionsmedlemmer bruker, og som flere burde bruke. 
Videre kan vi supplere med andre produkter som : Ginseng m. multivitamineral, 
Rosenrot og Blåbær ekstrakt, ev. andre etter ønsker. 

Disse produktene selges idag i forpakninger for en måneds forbruk for en voksen 
person til ca 100 – 200  kroner pr. stk i varehandelen/postordre.  
Vi regner med å kunne skaffe slike forpakninger slik at en kan tilby en fortjeneste 
på ca 100 % hvis de formidles til markedspris. Dvs. fortjenestepotensialet er ca 50% 
av omsetningen. 

Et enkelt regnestykke hvis en antar markedsprisen på produktet er 100 kr. : 

I en klubb på 30 medlemmer er 20 medlemmer interessert i å kjøpe til seg selv 
og sin respektive. Dette gir en estimert månedlig fortjeneste til klubbkassen på 
ca 20 x 2 x 100 x 50% = 2000, med en innsats på ca 15 min pr. klubbmøte. 

For de klubber som er interessert, trenger vi en kontaktperson som står for kjøpet, 
og som formidler varer til sine medlemmer.  

Med lionshilsen 
For LC Fredrikstad 
Rolf W. Andersen 
Vedlegg : Produktark for Omega-3, Ginseng, Rosenrot og Blåbærekstrakt.  
Disse produktene holder høy kvalitet, og omsettes idag til ordinær pris for 169.- pr. stk  



FAKTA OM OMEGA-3 FORTE 
o Reduserer risikoen for hjerte- og karsykdommer  

o Reduserer farlig kolesterol  

o Gir bedre blodsirkulasjon  

o Stabiliserer hjerterytmen  

o Gunstig for høyt blodtrykket  

o Gunstig for hjernen og læringsevnen  

o Positiv virkning på barn med ADHD  

o Reduserer stivhet i muskler og ledd  

o Gir mykere, friskere og smidigere hud  

o Motvirker hudens aldringsprosess  

o Viktig for utvikling av synet  

o Viktig for gravide og ammende  

LIVSVIKTIGE FETTSYRER 
Omega-3 er en fellesbetegnelse på langkjedete, umettete fettsyrer som finnes naturlig i fisk. Disse essensielle fettsyrene er 
ikke kroppen i stand til å produsere selv, og de må tilføres gjennom kosthold for at en skal kunne opprettholde god helse, 
normal vekst og utvikling. Som et resultat av endrede matvaner er mengden av disse fettsyrene ofte faretruende lav, mens 
mengden av skadelig mettet fett er for høy. Landsforeningen for hjerte- og lungesyke og Nasjonalforeningen for 
folkehelsen anbefaler at du tar omega-3.  

DOKUMENTERT EFFEKT 
Siden oppdagelsen i 1970-årene har de essensielle fettsyrene vært emne for tusener av studier og kliniske tester. Ingen 
andre kosttilskudd er så godt dokumentert som omega-3.  

HJERTEGODT 
Omega-3 er godt for hjertet! Dette er bevist og bekreftet i utallige studier: En amerikansk studie publisert i det 
velrenommerte fagtidsskriftet JAMA fokuserer på omega-3s virkning på kvinner, som reduserer risikoen for hjerte- og 
karsykdommer. Hele 84 688 deltok i denne studien. En annen amerikansk studie, publisert i fagtidsskriftet New England 
Journal of Medicine, fokuserer på omega-3s virkning på menn. Den viser at omega-3-fettsyrer fører til lavere risiko for 
plutselig død blant menn som tidligere ikke har hatt hjertesykdom. En italiensk studie publisert i fagtidsskriftet Circulation 
fokuserer på personer som allerede har hatt hjerteinfarkt. Den viser at når man gir omega-3 som kosttilskudd, reduseres 
risikoen for å få rytmefeil i hjertet hos de som har hatt hjerteinfarkt. Slik rytmefeil kan føre til en plutselig død. Over 11 000 
hjertepasienter deltok i denne studien.  

SMARTERE BARN 
En britisk studie publisert i fagtidsskriftet American Journal of Pediatrics viser at barn som lider av atferds- og 
læringsforstyrrelser, mangler næringsstoffer som er nødvendige for at hjernen skal virke normalt. Studien viser at 
prestasjonene til problembarn økte betydelig da omega-3 ble tilført i kostholdet.  

REDUSERER LEDDSMERTER 
I en ny studie presentert på årsmøtet til American Association of Neurological Surgeons er det bekreftet at omega-3-
fettsyrer virker like godt som smertestillende for leddgiktpasienter. I studien ble pasienter med nakke- og ryggsmerter som 
ikke kunne behandles med kirurgi, bedt om å ta omega-3 daglig. 80 prosent av forsøkspersonene sa de var fornøyde med 
effekten av kosttilskuddet, og flere hadde sluttet å ta den smertestillende medisinen og merket en reduksjon i generelle 
smerter og leddsmerter.  

OMEGA-3 FORTE 
Omega-3 forte er produsert og fremstilt etter GMP-standard (Good Manufacturing Practice), den høyeste industristandard 
for produksjon, som er utarbeidet av Verdens helseorganisasjon. Produktet er produsert i Norge etter norske 
næringsmiddelkrav. Vi har full kontroll med råvarer og produksjon og kan garantere at Omega-3 forte er av høyeste 
kvalitet. Hver kapsel inneholder 500 milligram høyoktan fiskeolje med 60 % omega-3-fettsyrer, herav 35 % EPA 
(eikosapentaensyre) og 25 % (dokosaheksaensyre). Omega-3 forte inneholder fersk og ren olje som er hentet fra fet fisk. 
Oljen blir raffinert og nøye kvalitetskontrollert. Det er tilsatt 2,5 milligram vitamin E for å sikre produktet mot harskning og 
som en antioksidant som hindrer at det dannes frie radikaler. Vitaminet er naturlig, og det er utvunnet fra GMO-frie 
vegetabilske kilder som soya og solsikkefrø.  

FAKTA OM GINSENG TOTAL 



o Gir overskudd og energi  

o Umiddelbar og kraftig virkning  

o Bedrer oksygenopptaket og prestasjonsevnen                 

o Bedrer konsentrasjon og hukommelse  

o Normaliserer blodtrykket, blodsukkernivå og kolestrol  

o Godt for humør og motivasjon  

o Minsker mengden av stresshormoner  

o Libido stimulerende  

o Kraftig antioksidant   

o Inneholder anbefalt dagsdosering av vitaminer og mineraler 

PANAX GINSENG 
Ginseng er en medisinplante som har vært brukt i tradisjonell kinesisk medisin og i østasiatiske land i mer enn 5000 år. Det 
latinske navnet på asiatisk ginseng er Panax ginseng. Panax er hentet fra gresk og betyr «kurerer alt». Kort sagt er 
ginseng beskrevet som en kilde til helse, styrke og lykke. Listen over ginsengs gode egenskaper er lang: dempe stress, 
styrke konsentrasjonen og øke den fysiske og mentale yteevnen. Den fungerer som et generelt styrkende middel, 
gjenoppretter kroppslig balanse og øker motstandskraften mot stress og sykdommer. Ginseng fungerer også som et 
afrodisiakum.  

DOKUMENTERT EFFEKT 
Ginseng har vært grundig utforsket i Kina, Japan, Korea, Russland og mange andre land de siste 20–30 årene. De 
bemerkelsesverdige adaptogene egenskapene er blitt dokumentert. Forsøk viser at ginseng i utpreget grad øker kroppens 
kapasitet til å klare sult, ekstreme temperaturer og mentalt og emosjonelt stress. Videre har ginseng en beroligende effekt 
når kroppen krever søvn.  

ADAPTOGEN VIRKNING 
Ginseng er et såkalt adaptogen, som kjennetegnes ved at de beskytter cellene i kroppen mot belastninger og stress. 
Denne beskyttelsen gir kroppen en bedre mulighet til å bekjempe skader som oppstår på grunn av stress eller infeksjoner.  

BEDRE IMMUNFORSVAR 
Legene ved det danske rikshospitalet har nå undersøkt ginsengens effekt på hvite blodlegemer. Konklusjonen er at roten 
kan stimulere blodet så positivt at immunforsvaret raskt blir betydelig bedre. Ginsengen stimulerer produksjon av stoffet 
interleukin-12. Og det er dette stoffet som kan beskytte kroppen vår mot en lang rekke sykdomsfremkallende 
mikroorganismer.  

LIKE BRA SOM MEDISINER 
Forskerne har gitt daglige kosttilskudd til 279 mennesker i forskjellig alder som ofte ble forkjølet. Halvparten av deltakerne 
fikk et vanlig ginsengekstrakt, mens den andre halvparten fikk placebopiller uten innhold.  
Undersøkelsen, som gikk over fire måneder, viser at deltakerne som fikk ekte ginsengtilskudd, hadde over halvert risiko for 
å bli forkjølet i perioden, sammenliknet med placebogruppen. De som allikevel ble syke, rapporterte om mildere symptomer 
og færre sykedager enn vanlig.  
Et regelmessig inntak ginsengekstrakt kan redusere risikoen for å bli forkjølet og fører til færre forkjølelser hos de som blir 
syke. Antallet sykedager reduseres, og forkjølelsessymptomene blir mildere.  
Resultatene våre kan sammenliknes med effekten av kjente legemidler som brukes mot forkjølelse og influensa. Tidligere 
undersøkelser har også vist at et slikt tilskudd kan redusere risikoen for influensa hos eldre mennesker med 89 prosent. 
Ginseng ser derfor ut til å være et velegnet naturmiddel mot infeksjoner i øvre luftveier, skriver forskerne i sin rapport. 
Undersøkelsen er publisert i legetidsskriftet The Canadian Journal of Medicine.  

DET KOMPLETTE KOSTTILSKUDDET 
Vitamed AS har brukt ginseng som et utgangspunkt og tilført den anbefalt døgndose av alle vitaminer og mineraler. 
Ginsengen gjør at kroppen lettere tar opp vitaminene og mineralene. Dette har gitt oss et komplett kosttilskudd som vi har 
fått meget gode tilbakemeldinger på.  
Vitamed’s Ginseng total inneholder følgende: 
- Hele 100 mg ginsenosider  
Vitaminer som består av følgende: 
- C-vit 50 mg, E-vit 7,5 mg, B3-vit 8 mg, B5-vit 3,75 mg. B6-vit 1mg, B2-vit 0,7yg, B1-vit 0,6mg, Biotin 56 µg. A-vit 375 µg, 
Folsyre 50 µg, k-vit 50 µg, D-vit 2,5 µg. B12-vit 2,25 µg.  
Mineraler som består av følgende: 
- Kalium 12,5 mg, Kalsium 12,5 mg, Fosfor 12,5 mg. Magnesium 12,5mg, Jern 6,75mg, Sink 6,25mg, Mangan 1,25mg, 
Kopper 1mg, Jod 50 µg, Krom 31,2 µg, Selen 25µg.  

FAKTA OM ROSENROT FORTE 



o Gir overskudd og energi  

o Umiddelbar og kraftig virkning  

o Øker sexlysten for begge kjønn  

o Normaliserer blodtrykket  

o Normaliserer blodsukkernivå  

o Normaliserer kolesterol og kalium i blodet  

o Bedrer oksygenopptaket og prestasjonsevnen  

o Bedrer konsentrasjon og hukommelse  

o Godt for humør og motivasjon  

o Minsker mengden av stresshormoner  

o Øker aktiviteten i sentralnervesystemet  

o Kraftig antioksidant  

ROTEN TIL ALT GODT 
Rosenrot, også kalt arktisk rot, er en viltvoksende medisinplante som har vært kjent i Norge helt tilbake til middelalderen. 
Rosenrot har vært brukt i folkemedisinen i mer enn 3000 år. Listen over rosenrotens gode egenskaper blir stadig lengre: 
Den er hurtigvirkende og effektiv, den gir bedre hukommelse og økt konsentrasjon. Den øker den fysiske og mentale 
prestasjonsevnen, og den bedrer toleransen for stress. Den bidrar til å normalisere blodtrykket, blodsukkernivået og 
kolesterolmengden i blodet, og den er en sterk antioksidant. 

DOKUMENTERT EFFEKT 
Siden 1960 har det blitt publisert over 180 farmakologiske, kjemiske og kliniske studier som helt klart dokumenterer de 
positive virkningene av rosenrot. I Norge bidrar Planteforsk og plantebiosenteret ved NTNU med avdekningen av rosenrot 
sine enestående egenskaper. 

NATURENS VIAGRA 
Rosenrot omtales også som «naturens egen Viagra», og flere seriøse studier viser at planten kan ha positiv virkning på 
seksuallivet hos både menn og kvinner. Andre kliniske undersøkelser viser at ekstrakt fra rosenrot blant annet har positiv 
virkning på oksygenopptaket og utholdenheten, og at det hjelper under opphold i høyder der oksygenkonsentrasjonen er 
lav. 

ADAPTOGEN VIRKNING 
Rosenrot er én av 11 plantearter i verden som det er påvist adaptogen virkning i. Av disse er det bare tre som tilfredsstiller 
alle krav 100 prosent: schisandra, russisk rot og rosenrot. Opprinnelsen til bruken av adaptogener kan spores tilbake til 
tradisjonell kinesisk og indisk medisin og kinesiske og indiske helbredelsessystemer. Adaptogene planter har evnen til å 
tilpasse sin virkning etter kroppens behov og hjelpe kroppen til å mestre stress bedre og til generelt å avverge sykdommer 
og optimalisere helsen. 

TIDLIGERE LEGEMIDDEL 
Rosenrot har tidligere vært klassifisert som legemiddel, men førjulsvinteren 2003 omklassifiserte Statens legemiddelverk 
produktet til et regulært kosttilskudd. Det finnes ingen kjente bivirkninger, og det angis ingen kontraindikasjoner ved bruk av 
rosenrot. 

ROSENROT FORTE 
Rosenrot forte er produsert og fremstilt etter GMP-standard (Good Manufacturing Practice), den høyeste industristandard 
for produksjon, som er utarbeidet av Verdens helseorganisasjon. Produktet er produsert i Norge etter norske 
næringsmiddelkrav. Vi har full kontroll med råvarer og produksjon og kan garantere at Rosenrot forte er av høyeste kvalitet. 
Hver tablett inneholder 300 milligram ekstrakt som er ekstrahert i forholdet 10 : 1. Innholdet tilsvarer altså 3000 mg tørket 
og oppmalt ren rot. Virkestoffene per tablett er 3 mg salidrosider og 3 mg rosaviner. Rosenrot forte er produsert med 
balanse mellom korrekt styrke og virkestoffer og med høyeste kvalitet på råvaren. Dette sikrer at virkningen blir best mulig. 

FAKTA OM BLÅBÆR FORTE 

o Beskytter cellene i kroppen  

o Godt for synet  

o Godt for magen  



o Gunstig for hjernen og hukommelsen  

o Reduserer farlig kolesterol  

o Bekjemper virus og bakterier 

KROPPENS DOKTOR. 
Blåbær, også kalt «skogens helsebombe», har i mange århundrer vert benyttet i folkemedisinen. Blåbær inneholder store 
mengder naturlige fargestoffer av typen antocyaniner, som har antioksidantegenskaper. Ulike typer antocyaniner i store 
mengder skaper den blå fargen i blåbær.  
Kosthold med mye frukt, bær og grønnsaker er vist å beskytte mot flere kroniske sykdommer, særlig hjerte- og karsykdom. 
Den forebyggende virkningen antas å ha sammenheng med den store mengden antioksidanter man får i seg ved å innta 
slik mat, det er ikke mulig å plukke ut et enkelt stoff. Blåbær er en av de bærslagene som inneholder mest antioksidanter. I 
tillegg har blåbær særegne medisinske egenskaper.  

HVA ER ANTIOKSIDANTER? 
Antioksidantene inngår som en del av kroppens forsvar, og en kan derfor si at de er en del av kroppens politi. Deres jobb 
er å forhindre potensielt farlige situasjoner og å legge en demper på stemningen slik at faren i form av frie radikaler 
nøytraliseres. I motsetning til politiet forbrukes antioksidantene i denne situasjonen, derfor må vi hele tiden ha påfyll av 
antioksidanter. Antioksidanter er viktige for å holde systemene i kroppen i form. Antioksidantene tas opp og forbrukes 
stadig i kroppen slik at kroppen stadig må ha jevnlig tilgang av dem.  

GODT FOR MAGEN OG TARM 
Blåbær har en bakteriedrepende effekt som er gunstig for mage- og tarminfeksjoner. Disse stoffene dreper også bakterier – 
deriblant E. coli-bakterier, som er en vanlig årsak til diaré.  

GODT FOR ØYE OG SYN. 
Blåbær kan ha en positiv virkning på grå stær, trette øyne og nedsatt nattsyn. Under andre verdenskrig fikk flygerne blåbær 
fordi det skulle hjelpe på nattsynet. Forsøk i 1960-årene bekrefter at stoffer i blåbær bedrer netthinnens funksjon slik at vi 
ser bedre i dårlig lys.  

GODT FOR KOLISTROLNIVÅET. 
Franskmenn har mindre hjerte- og karsykdom enn nordmenn og drikker mer rødvin enn oss. Mye av dette kommer av at 
rødvin inneholder forbindelser som kalles flavonoider (antioksidanter). Disse har en gunstig effekt på hjerte- og 
karsystemet. Flavonoider finner vi også mye av i blåbær. Studier har vist at blåbær kan ha positiv effekt på 
blodsirkulasjonen og styrker hjerte- og karsystemet. Det kan også nevnes at blåbær inneholder nesten 100 ganger så mye 
antioksidanter som rødvin.  

REDUSERT ALDRING 
Antioksidanter har en viktig funksjon i menneskekroppen, hvor de bekjemper såkalte frie radikaler, som fører til for tidlig 
aldring. Enkelte forskere har undersøkt om blåbær kan forsinke Alzheimers sykdom og andre aldringsprosesser i hjernen. 
Rapporter fra dyreforsøk tyder på at blåbær har slike egenskaper.  

BEKJEMPER VIRUS OG BAKTERIER 
Nyere forskning viser at blåbær kan hjelpe mot urinveisinfeksjoner fordi de inneholder stoffer som hindrer at bakterier slår 
seg ned på slimhinnene. Hyppige inntak av blåbær kan forebygge tilbakevendende urinveisinfeksjoner.  

BLÅBÆR FORTE 
Blåbær forte er produsert og fremstilt etter GMP-standard (Good Manufacturing Practice), den høyeste industristandarden 
for produksjon, som er utarbeidet av Verdens helseorganisasjon.  
Produktet er produsert i Norge etter norske næringsmiddelkrav. Vi har full kontroll med råvarer og produksjon og 
kan garantere at Blåbær forte er av høyeste kvalitet.  
Hver kapsel inneholder 100 mg blåbærekstrakt, som tilsvarer 25 mg antocyaner. Ekstrakten blir ekstrahert ut av rene og 
friske bær. Blåbær forte er produsert med balanse mellom korrekt styrke og virkestoffer samt høyeste kvalitet på råvaren. 
Dette sikrer at virkningen blir best mulig. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se forslag til program nednefor 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
I tillegg til det offisielle programmet, blir det VDG opplæring torsdag. Samme dag arrangeres 
”Ut i det blå” for spesielt inviterte gjester. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Det foreløpige programmet tas til orientering.  
På grunn av få flyavganger til Haugesund, vil GS anbefale at man er tidlig ute med å bestille 
eventuelle flybilletter.  

VEDTAK: 

Sak: FORELØPIG MØTEPROGRA FOR RIKSMØTE 
2008 I HAUGESUND

O

Møtedato: 17.11 2007 Saksnr: 8.08 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Møteprogram RM 2008 

Torsdag 29. mai 
Kl 09.00 – 21.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim 

Fredag 30. mai 
Kl 09.00 – 21.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim 
Kl 09.00 – 12.30 Guvernørrådsmøte 
Kl 12.30 – 13.30  Lunch  
Kl 09.30     Mulig båttur, golftilbud mm 
Kl 13.30 – 14.30  Åpningsmøtet i Festiviteten 
Kl 15.15 – 17.30 Riksmøte del I i Maritim Hall 
Kl 19.30 – 23.30 Velkomsttreff på Høvleriet (50 meter sør for Hotel Rica Maritim) 

Lørdag 31. mai 
Kl 09.00 – 11.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim 
Kl 08.30   – 10.30 Riksmøte del II i Maritim Hall 
Kl 10.30 – 10.45 Kaffe 
Kl 10.45 – 12.30 Seminarer 
Kl 12.30 – 13.30 Lunch 
Kl 13.45 – 17.00 Riksmøte del III 
Kl 19.00             Aperitiff på Utsira og tilhørende uteherligheter 
Kl 19.30 – 02.00 Festmiddag i Maritim Hall 

Ledsagerturer 

Tur 1: Kl 09.00 – Ca kl 14.30. En tur med historisk sus. Besøk på Avaldsnes – Norges 
fødested og Rogalands tusenårssted.  Omvisning i Olavskirken som ble bygget av kong 
Håkon Håkonson rundt 1250. Besøk i Visnes – eller Vigsnes Kopperverk - et gruvesamfunn 
på nær 3.000 mennesker da Norge ble industrialisert. Turen avsluttes med besøk og lunch på 
Nordvegen Historiesenter. 

Tur 2: Kl 09.00 – Ca kl 14.00. Haugesunds historie. Vi starter med en spektakulær og helt ny 
film om Haugalandet. Fortsetter med omvisning i Haugesund sitt praktfulle rådhus før buss 
tar deltagerne via utkikkspunktet Steinsfjellet til Staalhuset hvor dere får historien til 
Sildabyen Haugesund samt lunch basert på delikate varianter av sild (i hovedsak). 





GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Det skal opprettes en jury som skal avgjøre hvilket fotografi som skal representere MD 104 
under Convention i Bangkok i 2008. 

Det innstilles på følgende jury: 
Vibeke Aasland, leder 
Otto Brødholt 
En representant for et distrikt i Sør-Norge. Denne representanten skal ikke komme fra et 
distrikt som er representert med et fotografi. Respektive DG utpeker denne personen. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Som foreslått ovenfor. 

VEDTAK: 

Sak: JURY FOR NORGES BIDRAG TIL DEN 
INTERNASJONALE FOTOKONKURANSEN

O

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 8.10 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



AKTIVITETSKALENDER 2008/2009

Dato
Seminar for DG-E 2007/2008 29/05/08
Guvernørrådsmøte 30/05/08
Riksmøte 2008 30. - 31.05,08
Seminar for DG-E 2007/2008 01/06/08
Fagsjefmøte alle fagområder 07.-08.06.08
Convention 23.-27.06.08
Arbeidsutvalgsmøte 15/08/08
Materiellfrist The Lion nr. 1 24/08/08
Besøk av Internasjonal President 19.-21.08.08
Guvernørrådsmøte 29, 30.-31.08.08
Arbeidsutvalgsmøte 12/09/08
Materiellfrist The Lion nr. 2 28/09/08
Europaforum 02.-04.10.08
Arbeidsutvalgsmøte 31/10/08
Materiellfrist The Lion nr. 3 09/11/08
Guvernørrådsmøte 15/11/08
Materiellfrist The Lion nr. 4 11/01/09
Nordisk Samarbeidsråd 16. - 17.01.09
Frist for forslag til Riksmøte 2009 01/02/09
Arbeidsutvalgsmøte 03/02/09
Guvernørrådsmøte 14.-15.02.09
Materiellfrist The Lion nr. 5 01/03/09
Arbeidsutvalgsmøte 27/03/09
Distriktsmøter 18/04/09
Distriktsmøter 25/04/09
Lions Tulipanaksjon 25/04/09
Arbeidsutvalgsmøte 08/05/09
Seminar for DG-E 2008/2009 21/05/09
Guvernørrådsmøte 22/05/09
Riksmøte 22. - 23. 05 09
Fagsjefmøte – alle fagområder 06/06/09
Materiellfrist The Lion nr. 6 31/05/09
Convention 06. - 10. 07.09

Rapporter fra DG og fagsjefer skal være sendt inn 
senest 3 uker før Guvernørrådsmøte
Øvrige saker som ønskes behandlet skal være sendt
inn senest 1 uke før AU-møtet.
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2/4/08

SAK 8.11
Sted

Haugesund
Haugesund
Haugesund
Haugesund

Haraldsvangen
Bangkok

Lionskontoret
lions@lions.no

Bestemmes senere
Nærland Gjestegård

Telefonmøte
lions@lions.no

Cannes
Lionskontoret

lions@lions.no
Lionskontoret

lions@lions.no
Hurdalsjøen Hotel

post@lions.no
Lionskontoret
Lionskontoret

lions@lions.no
Telefonmøte

Distrikt
Distrikt

Hele landet
Lionskontoret

Geiranger
Geiranger
Geiranger

Bestemmes senere
lions@lions.no
Minneapolis

Lionskontoret

Lionskontoret
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GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se oversikten over foreslåtte møtedatoer nedenfor 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

SAKSOPPLYSNINGER  
Vennligst bemerk at dato for Lions Tulipanaksjon 2009 er lørdag 25. april.  
På grunn av sen påske i 2009, er det kun to helger til avvikling av distriktsmøtene.  
Vi henstiller til flest mulig av distriktene å ungå den helgen  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Oversikten over møtedatoer godkjennes. 

Sak: MØTEDATOER FOR LIONSÅRET 2008/2009

Møtedato: 30.05. 2008 Saksnr: 8.12 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:





Møtedatoer mai 2008 - juli 2009
 Dato Sted

Seminar for DG-E 2007/2008 29.05.08 Haugesund

Guvernørrådsmøte 30.05.08 Haugesund

Riksmøte 2008 30. - 31.05,08 Haugesund

Seminar for DG-E 2006/2007 01.06.08 Haugesund

Fagsjefmøte alle fagområder 07.-08.06.08 Haraldsvangen

Convention 23.-27.06.08 Bangkok

Arbeidsutvalgsmøte 15.08.08 Lionskontoret

Materiellfrist The Lion nr. 1 24.08.08 lions@lions.no

Besøk av Internasjonal 
President 19.-21.08.08 Bestemmes senere

Guvernørrådsmøte 29.-31.08.08
Nærland Gjestegård, 

Jæren

Arbeidsutvalgsmøte 12.09.08 Telefonmøte

Materiellfrist The Lion nr. 2 28.09.08 lions@lions.no

Europaforum 02.-04.10.08 Cannes

Arbeidsutvalgsmøte 31.10.08 Lionskontoret

Materiellfrist The Lion nr. 3 09.11.08 lions@lions.no

Guvernørrådsmøte 15.11.08 Lionskontoret

Materiellfrist The Lion nr. 4 11.01.09 lions@lions.no

Nordisk Samarbeidsråd 16. - 17.01.09 Hurdalsjøen Hotel

Arbeidsutvalgsmøte 30.01.09 Lionskontoret

Frist for forslag til Riksmøte 
2009 01.02.09 post@lions.no

Guvernørrådsmøte 14.-15.02.09 Lionskontoret

Materiellfrist The Lion nr. 5 01.03.09 lions@lions.no

Lions Røde Fjær
Mars. Dato kommer 
senere.  

Arbeidsutvalgsmøte 27.03.09 Telefonmøte

Distriktsmøter 18.04.09 Distrikt

Distriktsmøter 25.04.09 Distrikt



Lions Tulipanaksjon 25.04.09 Hele landet

Arbeidsutvalgsmøte 08.05.09 Lionskontoret

Seminar for DG-E 2008/2009 21.05.09 Geiranger

Guvernørrådsmøte 22.05.09 Geiranger

Riksmøte 22. - 23. 05 09 Geiranger

Fagsjefmøte – alle 
fagområder 06.06.09 Bestemmes senere

Materiellfrist The Lion nr. 6 31.05.09 lions@lions.no

Convention 06. - 10. 07.09 Minneapolis



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se søknaden i sak 8.13.1 

VEDTAK: Søknaden om salg av DVD til norske Lionsklubber innvilges. 
Som vanlig i slike saker anmodes klubben om å avgi 1 % av netto salgsinntekter til vårt 
nasjonale hjelpefond. 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

SAKSOPPLYSNINGER  
Dette er en bekreftelse på allerede innvilget tillatelse. 

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Sak: LC ANDEBU M/FL. SØKNAD OM SALG AV DVD 
TIL KLUBBENE I MD 104

Møtedato: 30.05. 2008 Saksnr: 8.13 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:   

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
Iht vedtak på GRM i februar 2008 oversendes budsjett for Lions Røde Fjær 2009. Budsjettet 
er utarbeidet av hovedkomiteen og vi har lagt til grunn regnskapet for 2004 aksjonen. 
Hovedinntekten vil være fra bøsseinnsamlingen og baserer seg på foreløpige resultatmål fra 
distriktene. Målet for Lions Røde Fjør 2009 er NOK 50 mill netto!  

Den største posten på kostnadssiden vil være en eventuell TV-sending. Her har vi kun 
indeksregulert 2004 kostnaden da beslutningen ennå ikke er tatt og prisen er ukjent.  

Salg av produkter er ikke med i budsjettet.  

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Budsjettet godkjennes som et foreløpig budsjett. GS foreslår at det revideres når vi får den 
endelige beskjeden om TV eller ikke 

Sak: FORSLAG TIL BUDSJETT FOR LIONS RØDE 
FJÆR 2009

Møtedato: 30.05. 2008 Saksnr: 8.14 – 2007/08

Saksbehandler: Rune Johansen Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



Brutto Prod. utgifter Netto 2004

Bøsseinnsamling 45 000 000 45 000 000 34 315 219

Pins 700 000 250 000 450 000 517 972

Produkt 1 887 601

Produkt 2 406 962

Produkt 3 125 328

Bilfjær 550 000 160 000 390 000 380 434

Auksjon 200 000 65 708

Spesielle 
klubbaktiviteter 1 500 000 1 500 000 1 099 510

Gave diverse 2 000 000 2 000 000 2 094 359

Gave fra regjeringen 2 000 000 2 000 000 2 000 000

Givertelefon 4 000 000 4 000 000 2 468 711

P 4 duellen 0 64 836

Sponsorinntekter etc. 1 000 000 1 500 000 584 537

Andre aktiviteter 750 000 50 000 700 000 652 211

Renteinntekter 500 000 500 000 630 820

Sum inntekter 58 000 000 460 000 58 240 000 46 294 208

Kostnader

Innsamlingskostnader 900 000 895 473

Reklamemateriell 500 000 434 586

Pressemeldinger

Annonser 1 500 000 450 072

TV produksjon 4 300 000 3 651 326

Møter, reiser 250 000 225 792

Kontorkostnader 140 000 124 341

Blindeforbundet 500 000 399 652

Diverse 150 000 97 467

Sum kostnader 8 240 000 6 278 709

Netto inntekt 50 000 000 40 015 499



Kostnadsprosent 14,1 13,6

2004 antall

Antall bøsser 2009 30 000 24 900

Oms pr bøsse 1 500 1 378



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Se bilde og beskrivelse av jakken i sak 8_15_1 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
Klubben ønsker å selge en gul jakke med ”Til tjeneste” trykket på forsiden, og Lionsmerke på 
baksiden av jakken.  
Jakken vil være godt synlig og medvirker til at man får en egen identitet. 
Salgsprisen blir kr. 290.- inkl moms. 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 
Klubben får tillatelse til å markedsføre jakken på vanlig måte. Info kan legges inn under 
markedsplassen, mens annonse i The Lion må betales.  
Som med andre lignende produkter bes klubben overføre 2 % av salgssummen til Lions 
nasjonale hjelpefond.  

Sak: LC OSLO/ORMSUND. SALG AV JAKKE TIL 
NORSKE LIONSKLUBBER

Møtedato: 30.05. 2008 Saksnr: 8.15 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

LC Oslo/Ormsund gis anledning til å selge jakke som vist til norske Lionsklubber.  
Klubben bes overføre 2 % av salgssummen som bidrag til Lions nasjonale hjelpefond. 



Distrikt 104 H,   Oslo / Ormsund  
Sekretær Erik Flateby 

2006 – 2007 
Vargveien 9,  0139  Oslo 

Tlf. priv: 22 28 72 36,    mobil: 930 34 256 
E-post: erik@sporrong.no 

Søknad om eksklusiv rett til salg og distribusjon av Lions jakken 

Viser til møte med Generalsekretær Egil Moe-Helgesen vedrørende gule 
Lions jakker 

Vi i Lions Oslo Ormsund, ønsker å tilby dette til klubber over hele landet, 
ferdig med trykk Lions til tjeneste foran, samt stort Lions merke bak. Vi 
kan levere med ”egen” tilleggstrykk hvis ønskelig. 

Lions gule jakke gir synlighet og identitet 
Lions må bli mer kjent og mer synlig for å få flere medlemmer, givere og 
støttespillere. Den gule jakken profilerer Lions på en tydelig måte. Og vi 
som bærer jakken er stolte over å vise at vi tilhører Lions. 
Lions jakken er tenkt til å styrke Lions som ”varemerke” 

Vi har lagt opp til trykk av jakkene her i Oslo, og alt vil distribueres også 
fra Oslo. Dette vil kvalitetssikre både trykk og distribusjon. 

Vi tenker oss da salg til Lions klubber over hele landet. 
Det ville vært ønskelig med en plass på www.lions.no samt kanskje en 
felles utsendelse fra Lions sentralt. Jeg har også undersøkt i Sverige og 
internasjonalt, og så vidt jeg kan se finnes ikke denne typen gule jakker i 
noe sortiment innen Lions. 

Vi håper på et snarlig og positivt svar på denne henvendelsen. 

Med Lionshilsen 
Erik Flateby  Terje Fodstad 
Sekretær 



Oslo Ormsund Lions 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Guvernørrådet skal i henhold til lov for MD 104 nominere møteledelse på Riksmøte. Det 
foreslås at følgende nomineres: 
 Tidligere guvernørrådsleder Martin Haakull, LC Sokndal 
 Assisterende guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt, LC Sandnes/Riska 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Som foreslått ovenfor. 

VEDTAK: 

Sak: OPPNEVNING AV MØTELEDERE TIL 
RIKSMØTE I HAUGESUND

B

Møtedato: 16. og 17. 02 2007 Saksnr: 9.01 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
AU foreslår at følgende nomineres som møteledere under Riksmøte 2007 på Hamar: 
            Tidligere guvernørrådsleder Martin Haakull, LC Sokndal, møteleder 
 Assisterende guvernørrådsleder Ole Fjeldtvedt, bisitter

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

            
VEDLEGG:  Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Guvernørrådet skal innstille overfor Riksmøte lovkomité for MD 104.  
Lovkomiteen består i dag av: 
 PDG Tom Sletner, LC Heggedal, leder 
 Lions Knut Relbo, LC Oslo/Abildsø-Manglerud 
 Lions Finn Ramstad, LC Asker (advokat) 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Guvernørrådet innstiller lovkomité som nevnt ovenfor. 

VEDTAK: 

Sak: NOMINASJON AV LOVKOMITÉ B

Møtedato: 16. og 17. 02 2008 Saksnr: 9.02 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 
AU foreslår at Guvernørrådet innstiller overfor Riksmøte at følgende velges som lovkomite: 
            PDG Tom Sletner, LC Heggedal, leder 
 Lions Knut Relbo, LC Oslo/Abildsø-Manglerud 
 Lions Finn Ramstad, LC Asker (advokat) 
Alle tre har akseptert å ta gjenvalg

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se det foreløpige møteprogrammet nedenfor. 

ANDRE DOKUMENTER: 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Programmet tas til orientering.  
Det tas forbehold om endringer i programmet..  

VEDTAK: 

Sak: MØTEPROGRAM FOR RIKSMØTE I 
HAUGESUND

O

Møtedato: 17. og 18.02 .2007 Saksnr: 9.03 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets vedtak: 
Programmet tas til orientering. Lionskontoret har ansvar for å meddele endringer.



MØTEPROGRAM FOR RM 08     (24.01.08) 

Onsdag 28. mai 
 
  DG-Elect kommer til Haugesund 

Torsdag 29. mai 

09.00  Åpning av DG-elect seminaret (eget program blir utarbeidet.) 
10.00  Ledsagerne samles i resepsjonen. Sammen med Astrid Fjeldtvedt og Solveig  
 Moe-Helgesen vil man se på praktiske ting rundt Convention. 
12.00  Felles lunch for alle 
13.00  DG-E seminaret fortsetter. 
16.00 – 16.45 Felles informasjon om Convention 
18.30  Avreise til ”Ut i det blå”  
  Antrekk: ”litt løst og ledig – ikke slips” 
23.15  Retur til hotellet. 
  
Fredag 30. mai 
 
08.30 – 11.30 Guvernørrådsmøte i MD 104 
  Antrekk: Lionsuniform 
09.00 – 11.30 Avsatt til mulig ledsagertreff og/eller vandretur i Haugesund. 
08.00 -  Registrering på Rica Maritim 
12.00 – 13.00 Lunsj  
13.30 – 14.45 Åpningsmøte i Festiviteten 
15.15 – 17.30 Riksmøtets del 1 i Maritim Hall 
19.30 – 24.00 Velkomsttreff på Høvleriet Antrekk: dress/bukse/jakke 

Lørdag  31. mai 

08.00 -  Registrering i Rica maritim 
08.30 – 10.30 Riksmøtets del 2 i Maritim Hall 
10.45 – 12.30 Seminarer  
30.  – 13.30  Arbeidslunsj  
 09.00 -14.30 Ledsagerturer  
13.30 – 17.00 Riksmøtet del 3 i Maritim Hall 
18.15 – 1900 Helge Toftner og Ole Fjeldtvedt inviterer til kort mottagelse for 
  inviterte gjester. Egen invitasjon vil komme. 



1900 – 19.30 Apretiff på”Utsira” ,ed tilhørende uterom 
1930 – 02.00 Festmiddag i Maritim Hall  Antrekk: Mørk dress/Smoking. 

Søndag 03.juni 
   
09.00 – 12.30 Møte med påtroppende DG’er.  
  På møtet vil 2. visepresident Eberhard Wirfs orientere om sitt program.  
 Eget program vil bli utarbeidet.



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Forslaget er som følger: 

Forslag til Lions Riksmøte 2008 

Vi,  medlemmer av Lions Club Oslo/Rustad, ønsker at Guvernørrådet i MD104 skal 
diskutere miljøtrusselen snarest. 

Med henvisning til UNEP's vedtak av 5. juni 1972, (som Lions Clubs International  har 
sluttet seg til, se Lions Statement on the Human Environment).Vedtakets ordlyd er som 
følger: 

”Å  HJELPE TIL Å SKAPE OG BEHOLDE BETINGELSENE UNDER 
HVILKET MENNESKEHETEN OG NATUREN KAN TRIVES, OG ØKE  
LIVSKVALITETEN FOR NÅVÆRENDE OG KOMMENDE 
GENERASJON" 

1. Vi mener det er viktig for Lions i Norge (og ellers i verden), å ta opp dette på "nytt", og 
vise en klar "KLIMA/M ILJØPROFIL".  En av oppgavene kan være å støtte og 
hjelpe organisasjoner og enkeltpersoner, som med stor energi arbeider for og 
informerer om dette problem. 

2. Det bør umiddelbart (eller senest på riksmøtet i 2008) opprettes en ny chairman, 
(HEC, Human Environment Chairman) sentralt i Norge. Vedkommendes oppgave 
må bli :" Å samordne og informere landets klubber om aktuelle saker og eventuelt 
om felles oppgaver på dette område." 

Lionsklubber rundt om i verden har hittil konsentrert seg om lokale miljøproblemer, hvilket har 

Sak: LC OSLO/RUSTAD. FORSLAG OM Å 
OPPRETTE ”HUMAN ENVIRONMENTAL 
CHAIRPERSON”. MD-HEC

B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.04 – 
2007/08

Saksbehandl
er:

Egil Moe-Helgesen Arkivnr:



forbedret leveforholdene til mange. 
   ********************** 
Forslaget er forelagt lovkomiteen som har uttalt at forslaget vedrører både 
arbeidsordningen og MD loven. Vedtak som gjelder loven må ha 2/3 flertall. 
Funksjonen kan først opprettes fra 1.7.2009, da den først må utlyses på vanlig 
måte.  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Dersom GR ser positivt på forsalget, blir det lenge å vente til 1.7.2009 for å bekle 
funksjonen. Det bør derfor være mulig å finne en mellomløsning, for eksempel å 
opprette en komité (som GR jo kan gjøre) for å få satt i gang arbeidet snarest 
mulig. 

En innføring av denne funksjonen (som er helt ny), antas å ville koste minimum 
kr. 50.000, men helt avhengig av hvorledes man skal definere arbeidsområdet (for 
eksempel om det skal opprettes tilsvarende i distriktene) 

VEDTAK: 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
I ”Lov for multippeldistrikt 104 står det i § 17 at funksjonstiden for MD.LDC er tre år og 
løper fra 1. juli det året valget har funnet sted.  

Valget av MD-LDC ble gjort på Riksmøte i Stjørdal i 2005. Nåværende MD-LDC overtok 
vervet våren 2006, og funksjonstiden utløper derfor 30.6.2008.  

Det har imidlertid kommet er sterk henstilling fra Det internasjonale styre om at 
treårsperioden for MD-LDC’er i Europa der funksjonstiden utløper, blir forlenget til 
30.06.2009. Dette har sammenheng med opplæringsprogrammet som Det internasjonale styre 
har lagt til rette.  

Guvernørrådet vil derfor anmode Riksmøte om at vi etterkommer henstillingen fra Det 
internasjonale styre, slik at vi kan komme i takt med den internasjonale turnusordningen for 
Europa. 

Forslaget er forelagt Lovkomiteen som uttaler at forslaget kan fremmes for Riksmøte. Det 
kreves 2/3 flertall for at forslaget vedtas. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Forslaget fremmes som nevnt ovenfor.  

VEDTAK: 

Sak: FORLENGELSE AV FUNKSJONSTIDEN FOR 
MD LDC

B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.05 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Se innstillingen fra komiteen nedenfor. 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Legges frem uten innstilling fra GS 

VEDTAK: 

Sak: INNSTILLING FRA ROLF-KOMITEEN B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.06 – 2007/08

Saksbehandler: ROLF-KOMITEEN Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



Komité ROLF 

Innstilling 
Innlevert 15. januar 2007 

2 

KOMITÉ OG MANDAT 

På Guvernørrådsmøtet 16. – 17. februar 2007 ble følgende vedtatt: 



”Det opprettes en komité som skal gjennomgå gjeldende lover, arbeidsordning, 
reglement og prosesser”. 

Komiteen består av: 
   
  IPDG Knut H. Peterson, leder 
  PDG Tom Sletner 
  IPDG Hroar Thorsen 
    DG Martha Kalland 

Komiteen fikk følgende mandat: 

• Forenkling av prosesser 
• Delegering av myndighet  
• Endring av grenser for bevilgninger (for fagsjefer og AU) 
• Fjerne unødvendige administrative saker fra sakskartet 
• Revisjon av lovverket for å støtte opp under foreslåtte endringer 
• Board policy manual 

Komiteen skal kunne utfordre gjeldende nasjonale og internasjonale lover og 
arbeidsordninger for Lions.  
Komiteen skal i tvilstilfelle søke bistand i lovkomiteen. 
Komiteen leverer sin innstilling innen 15. januar 2008. 

Komiteen hadde sitt første møte i forbindelse med riksmøtet på Hamar 2007. Komiteen 
valgte følgende navn; ”ROLF”. 

 R – reglement 
 O – og 
 L – Lov 
 F – Fornying 

Dette var en ny måte å navnsette komiteer på i Lions sammenheng og illustrerer gruppens 
vilje til å se ting fra andre ”vinkler” en det som er blitt gjort før. 
Komiteen gikk inn på hvorfor og hensikten med å utføre mandatet. Fokuset ble rettet mot  
Guvernørrådets hovedoppgaver og arbeidsform og Arbeidsutvalgets sammensetning, ansvar 
og myndighet. 

Det ble her satt opp at dette måtte sees i sammenheng med hvilket ansvar og myndighet 
som administrasjonen skal ha. 
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Vi ble enige om at det vil være en viktig oppgave at: 

Guvernørrådet + Fagsjefer + Administrasjonen = TEAM NORGE 



For å skape teamet er det riktig at AGRL deltar i VDG-opplæringen og DG Elect-
opplæringen.  

Team Norge skal fastsette- og jobbe mot mål som omfatter Lions Norge, heretter betegnet 
som ”Lions Norge mål”. 

PLANPROSESSEN I VDG-OPPLÆRINGEN 
AGRL/VDG’ene, fagsjefene og administrasjonen er alle premissleggere for målene 
guvernørrådet skal jobbe mot.  
For å utarbeide ”Lions Norge mål”, bør AGRL og VDG-gruppen på samlingen i august ha 
som hovedtema å jobbe med strategi og satsningsområder for ”DG-året”.  
AGRL har da oversikt over hva som skal tas hensyn til fra langtidsplanen, Riksmøtet og 
Convention. Dette presenteres VDG-gruppen.  

VDG’ene tar foreslåtte Lions Norge mål opp med sine støttespillere i distriktsrådet for å 
konkretisere hva målene vil bli i eget distrikt. 
 
AGRL og VDG-gruppen fastsetter ”Lions Norge mål” i møtet i november. De vedtatte målene 
og satsningsområdene presenteres for fagsjefene og administrasjonen i møte i november. 
På grunnlag av disse, utarbeider fagsjefene sine planer som presenteres for AGRL og VDG-
gruppen på møtet i februar. AGRL og VDG-gruppen tar med aktiviteter og tiltak fra  
fagsjefene og innpasser i sine egne planer. Endelige planer presenteres i mars. 

Tidsskjema Planprosessen 

GUVERNØRRÅDSMØTENE 
Ledelsen av Lions Norge, Guvernørrådet, skal ha hovedfokus mot de  
målsetninger som er utarbeidet for Lions Norge. Guvernørrådsmøtene skal være  
arenaen hvor GRL, AGRL, DG’er, fagsjefer og administrasjonen tar status på  
aktivitetene som er gjennomført og planlegge aktiviteter som skal gjennomføres i neste 
periode. En periode er tiden mellom guvernørrådsmøtene. Nødvendige kreative prosesser 
og drøftelser gjennomføres og ny roterende tiltaksplan (RTP) utarbeides.  

I arbeidet med nye tiltak og aktiviteter, vil det være fornuftig å dele inn i to grupper; GRL/DG’r 
i den ene og AGRL/fagsjefer/Administrasjon i den andre.  
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Etter gruppearbeidene presenteres punktene i plenum og danner grunnlaget for neste RTP. 
Da vet alle hva som skal gjøres frem til neste GRM. 
 
GRL og AGRL følger opp, motiverer og bidrar ovenfor DG’er og fagsjefer under  

Aug Sept Okt Nov Des Jan Feb Mars
Utarbeide 
forslag til 
mål og 
satsningsomr
.

Fastsette 
forslag til mål 
og 
satsningsomr. 
Disse 
presenteres 
fagsjefer og 
adm. 

Endelige planer 
vedtas

Fagsjefene 
presenterer sine 
aktivitetetsplaner



veis i perioden. GRL og AGRL skal da vite hvilke punkter i RTP som gjennomgås på GRM, 
dvs. at punkter som er gjennomført bør ikke tas opp, men kun de som ikke er utført. Hvis GR 
jobber godt i perioden, vil det kun være få punkter det er nødvendig å ta opp. 

Det stilles store krav til møtehyppighet i AU, saksforberedelser fra administrasjonen, respons 
fra DG’ne og ledelse og oppfølging fra GRL/AGRL for å få guvernørrådet til å bli et 
”verksted”. I vedlegg nr. 1 er det satt opp et forslag agenda for et GRM. Utfordringen blir å 
gjennomføre ”Innmeldte saker til behandling” innen oppsatt tid. Dersom et stort antall saker 
skal behandles, anbefales å utvide møtet med x-antall timer eller til todagersmøte. Dersom 
dette er nødvendig, bør øvrige saker gjennomføres til foreslåtte tider, ikke til slutt. 

Roterende tiltaksplan – RTP 
Dette er DG’enes, fagsjefenes, administrasjonens og ledernes viktigste arbeidsverktøy. Hver 
og en kan gå inn å se hvilke oppgaver en selv skal gjøre innen bestemte tidsrammer. RTP’en 
er ledernes verktøy for å utøve ledelse. 

Hvert punkt som føres inn i RTP’en skal være slik formet at vi vet hva som skal gjøres, av 
hvem og når. Det skal formes slik at vi kan si om det er utført eller ikke.  

Ved bruk av RTP blir det unødvendig å skrive rapporter om hva en gjør. Det skaper aktiv 
kontakt og -kommunikasjon mellom DG’ene, fagsjefene og lederne. 

Opplæring 
For å skape felles forståelse og kunnskap, bør første del av VDG-opplæringen innholde 
gjennomgang av ovennevnte ledelses- og møtekonsept. 

  
Arbeidsutvalget ( AU ) 
For å kunne redusere antall saker til GRM må det legges opp til at saker kan behandles 
fortløpende ved en økt møtehyppighet og utvidede rammer. 

ROLF går inn for følgende: 
• 6 møter i året, herav  3 per telefon/internett (se nedenfor) 
• Saker fra to møter, legges på nett i kortversjon,ett ark, 2-3 uker før GRM. 

DG’ene leser sakene og melder inn de sakene som de ønsker skal behandles 
på GRM. Øvrige saker anses som vedtatt.  

• Sakene betegnes 
- O: Saker som kan løftes inn, hvis ikke ansees de som vedtatt 

 - B: Saker som skal behandles på møtet  
 - I: Informasjonssaker som er avgjort. Kan ikke løftes inn. 

  
Sammensetning 
ROLF går inn for at AU skal bestå av GRL, AGRL og en representant valgt blant DG’ene. 
Generalsekretæren er AU’s sekretær. 

Økonomisk ramme 
AU bør kunne avgjøre bevilgningssaker opp til kr. 100 000 per sak. 
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Møteoppsett Guvernørrødsmøte (GRM) og Arbeidsutvalget (AU) 

Juli Aug. Sept. Okt. Nov. Des. Jan. Febr. Mars April Mai Juni



ADMINISTRASJONEN 
Det er viktig å skille mellom politisk- og administrativ ledelse. Administrasjonen bør kunne 
avlaste guvernørrådet mer! 

Søknader bør sendes direkte til Lionskontoret. (I dag går de fra klubben til DG og så til MD 
fagsjef) 
Søknader opp til kr. 20 000,- avgjøres av administrasjonen. Søknader over kr. 20 000,- sendes 
MD fagsjef for uttalelse. 

Fagområdet PR og IT 
ROLF har tidligere vurdert og mener det ikke bør opprettes en egen MD PRC eller egen MD 
ITC. I dag er det generalsekretæren som er fagansvarlig. Det vil være hensiktsmessig at 
informasjonskonsulenten overtar ansvaret for disse fagområdene. 

Lions bør, som andre organisasjoner, benytte generalsekretæren som organisasjonens ansikt 
utad. Dette skaper langsiktighet, noe som er nødvendig for å etablere et nødvendig nettverk 
innen media og andre organisasjoner. 

Hvem kan velges til DG? 
Spørsmålet ble tatt opp av ROLF fordi det hadde kommet inn flere henvendelser rundt dette. 
Etter diskusjoner i gruppa ble vi enige om følgende: 
Kandidat til vervet som VDG skal:
A  Være aktivt medlem av en av distriktets klubber, og være foreslått av klubben til  
vervet
B  På det tidspunkt funksjonen som VDG påbegynnes ha vært medlem av styret i en 

lionsklubb i minst 3 år, derav et år som president
C Ha vært soneleder, Regionsleder, Fagsjef* eller DS/DK i ett lionsår.
D Ovennevnte funksjoner kan ikke innehas samtidig.
*  Med fagsjef mener vi person som har vært leder på distrikts eller MD nivå for et av   
           Lions sine fagområde, personen må ha hatt vervet i minimum et Lions år. 
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AU 
Telefon 

GRM AU 
Telefon

AU 
Møte

GRM AU 
Møte

GRM AU 
Telefon

AU 
Møte

GRM



Forslag til vedtak: 

1. Planprosessen for AGRL og VDG’ene gjennomføres slik som beskrevet under 
punktet ”Planprosessen”. 

2. Guvernørrådsmøtene gjennomføres som beskrevet under punktet 
”Guvernørrådsmøtene” 

3. AGRL deltar i VDG opplæringen og DG-Elect opplæringen 

4. Ledelse og ledelseskonseptet for planprosess og guvernørrådsmøter tas inn i 
VDG opplæringen. Tilsvarende opplæring gis i.f.m. Riksmøtet for årets AGRL/
VDG’er. 

5. Arbeidsutvalgets sammensetning endres til GRL, AGRL og en DG. AU’s 
møtefrekvens økes som beskrevet i punkt om ”Arbeidsutvalget”.  

6. Søknader sendes administrasjonen, med kopi til gjeldende DG.  
- Søknader opp til og med kr. 20 000,- avgjøres av administrasjonen.  
- Søknader mellom kr. 20 000,- og kr. 100 000,- avgjøres av Arbeidsutvalget    
  etter uttalelse fra fagsjef. 
- Søknader over kr. 100 000,- avgjøres av Guvernørrådet etter uttalelse fra  
  fagsjef og  behandling i Arbeidsutvalget. 

7. Fagområdene PR og IT legges til stillingen: Informasjonskonsulent. 
Fagområdene skal behandles likt som øvrige fagområder i MD 104. 

8. Til punktene som gjør en person kvalifisert til å kunne stille til valg som VDG  
tilføyes funksjonen ”fagsjef” sammen med soneleder, Regionleder og DS/DK. 

15. januar 2008  

 Knut Henne Peterson (sign)  Marthe Ingeborg Kalland (sign) 

 Hroar Thorsen (sign)   Tom Sletner (sign) 
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Vedlegg 1 

Guvernørrådsmøte xx.xx.xxxx 

Agenda 

Kommentarer:  
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Tid Post Ansvar Forventning til 
deltagerne

0945 Velkommen m. kaffe

1000 Åpning av møtet 
Lions etiske norm

GRL / AGRL

1015 Innmeldte saker til behandling GRL Lest igjennom tilsendte saker

1115 Gjennomgang av RTP GRL GRL og AGRL har hatt kontakt 
og vet status. Kun saker som 
ikke er gjennomført tas opp.

1200 Lunsj

1230 Innledning til gruppearbeid GRL

1300 Gruppearbeid 
Gruppe 1: GRL og DG’ene 
Gruppe 2: AGRL, fagsjefer og  
                 administrasjon

GRL 
AGRL

1430 Kaffepause

1445 Avsatt tid til spesielle presentasjoner etc.

1515 Gjennomgang av gruppearbeidene og 
etablering av ny RTP

GRL/AGRL Stille spørsmål dersom noe er 
uklart eller at tidsfrister ikke 
kan holdes. 

1600 Avslutning GRL / AGRL



Vedlegg 2 

RULLERENDE TILTAKSPLAN (RTP)  

Utfylt av: Dato: Distribusjon: Info:

Magne / Hans 
Paul 11.11.06 Distriktsråd 2006 - 2007

TILTAK ANSV.

TID OK

Star
t

Sjek
k 

pkt

Ferdi
g 

dato

Ev. 
merkn.

Info/Opplæring av klubber i hver sone 
”Hvordan finne info på nett” 
Brev sendes på forhånd 

Hva skal informeres om: 
• Passord / Brukernavn 
• Kontaktperson 
• Klubbens hjemmeside som 

favoritt 
• Hva finnes på nettsiden 

(eksternt / internt) 
Nyheter 
Nettavis 

ITC

Tom SN  
S1  
Willy  
S4 
Magne  
S3 
Einar  
S2 
Hans Paul 
S5 
Vidar  
S6 
Arne Sjøvik. 
S7  LC 
Skedsmo

Distriktsnytt på klubbsidene ITC 20.11

Startside som nettavis for distrikt og 
klubb ITC 31.12

Gjennomføre besøk 8 ungdommer - 
Vandreleir YEC 09.1

2 19.12

Påmelding ungdomsleir sommer 07 YEC 01.02

Leir sone 3 – Oppfølging av komite YEC løpen
de

Følge opp utbetaling av midler til leir 
overfor DK. 
Opprette eget kontonr.

YEC snare
st
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Forberede kampanje 
Informere om alternative 
”klubbformer” og medlemskap

MEC 31.12

Info om klubbetablering til klubbene 
Støtteordning MEC 31.12

TILTAK ANSV.

TID OK

Star
t

Sjek
k 

pkt

Ferdi
g 

dato

Ev. 
merkn.

Mål: I hver klub er det innen 1. mars 
07 gjennomført minst én kreativ 
prosess med sikte på fornyelse

KP-
ledern
e

16/1 8/2 
SL 1/3

SL informerer 
på DRM 
10.feb.

Gjennomført sonevis skolering av to 
fra hver klubb innen 16. januar

K/A/
HP 8/1 16/

Son
e Dato

1 8.

2 11.

3og4 11.

5 10

6 8.

7 9.

Rekruttering av to personer fra hver 
klubb som deltar på opplæring i 
ledelse av kreative prosesser

SL Nå 19.1
2 31.12

Orientering og informasjon om 
nytteverdi som SL kan bruke i info til 
klubbene

HP/
Asbj 13.11

Verktøy på kreativ prosess vedr. 
faddernes oppgaver HP 13.11

Presentere verktøyet ”Veien til 
Klarnes” 
På sonemøte

SL 31.12 (sone 1 og 4 
innen 01.03)



Klubbene setter opp en plan for 
rekrutteringsprosessen

SL/
presid
entene

8/2
SL informerer 
på DRM 10. 
feb

Redigere PP presentasjon i ny profil PRC 01.12

Kartlegge interesse for LEO i 
samarbeid med SL og fagsjef IPDG

Info om innbetalinger til LEO Norge 
fra klubber. 
Henvendelse til Lionskontotret

IPDG



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Det har kommet forslag på mail om å gjeninnføre MD-PRC funksjonen. Følgende 
begrunnelse er gitt: 

MD PRC er den viktigste funksjonen Lions har. Den kan ikke ivaretas av en gruppe - arbeidet styres 
delvis av Sekretariatet pr idag - , da dette strider mot hva PR står for. Public relations betyr å ha eller 
skape en relasjon til miljøet og menneskene rundt seg. Det er vanskelig når PRC-funksjonen ikke er 
en person og man ikke vet hvem man skal forholde seg til. Uten MD PRC finnes det ingen som kan 
stå frem i media som talsmann eller talskvinne for Lions' PR-arbeid i Norge. Det finnes ingen person 
som media kan henvende seg til. Det finnes heller ingen som kan samle og skape en identifisering 
mellom de som i dag er PRC'er i distriktene. MDPRC er også fraværende på www.lions.no . Noen av 
MDPRC sine tidligere funksjoner ivaretas på en grei måte av Sekretariatet og i hovedsak av Vibeke. 
Men dette er på langt nær nok. Vi må ha et ansikt utad og et Lionsmedlem som kan møte pressen og 
befolkningen, samle PRC'ene og strukturere PR-arbeidet på en effektiv måte som skaper gode 
resultater for Lions.  
  
Tiltak: MDPRC sin rolle må redefineres til å være en rolle som skal samle og effektivisere PRC'ene og 
PR-arbeidet til Lions i Norge. I tillegg skal MDPRC være vårt ansikt utad i media. Praktisk arbeid som 
redaktør i The Lion kan ivaretas av Sekretariatet. Annonseutforming, pressemeldinger, og annet 
konkret arbeid, kan overlates til PR-komiteene i distriktene og eventuelt PRK'er i klubbene. 
Opprettelse av PR-komitéer, kontakt med soner og distrikter, kontakt og samordning med andre C'er 
og MDC'er, ta hånd om henvendelser fra media, utarbeidelse av strategier o.l. er oppgaver for 
MDPRC. Rollen til MDPRC skal være overordnet og ikke på detaljnivå. Der skal man ha PRC'er, PR-
komiteer og PR-K'er. Sammen skal disse fungere som en familie der alle har hver sin viktige rolle som 
må ivaretas og følges opp for å danne grunnlaget for et lykkelig familieforhold! Ta bort MDPRC og 
Lions-familien splittes. Dette må ikke skje! 
  
Økonomi: Eventuelle økonomiske forpliktelser knyttet til opprettelsen av MDPRC, må tas hånd om på 
lik linje med andre MDC funksjoner. 
  
Sluttkommentar: MDPRC er også i de fleste andre Lions-land en av de viktigste funksjonene for at 
Lions skal overleve som organisasjon. Det er et tankekors at Lions i Norge valgte å fjerne denne 
funksjonen. Muligens skjedde dette på feil grunnlag, og det er nå på tide å gjenopprette MDPRC så 
også Lions viser at vi tar PR på alvor!! 

   ********************************** 
Forslaget er forelagt lovkomiteen som uttaler at forslaget kan fremmes for Riksmøte 2008. 
Det som vedrører lov for MD 104 krever 2/3 flertall. Endringer i arbeidsordningen krever 
simpelt flertall.  
Funksjonen kan først opprettes fra 1.7.2009, da den først må utlyses på vanlig måte.  

Sak: LC OSLO/SLEMDAL. FORSLAG OM Å 
GJENINNFØRE MD-PRC FUNKSJONEN

B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.07 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:



  

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
 
En gjeninnføring av funksjonen vil koste ca. kr. 40.000 (RM, NSR, GRM, og andre 
kostnader).  

Fremlegges uten innstilling fra GS. 

VEDTAK: 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  
Ingen 

ANDRE DOKUMENTER:  
Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Gjennom Campaign SightFirst II planlegges det å samle inn NOK 14,6 mill. Selv om beløpet 
ikke skulle nås fullt ut, blir det et betydelig beløp til overs når nødvendige midler er allokert 
til øyehelseprosjektene i Uganda og Malawi. NORAD støtter disse prosjektene med inntil 
90% av totalkostnadene. Prosjektene i Uganda og Malawi er godkjent av LCIF som 
SightFirst-programmer. 

Midler samlet inn i Campaign SightFirst skal gå til øyehelse. Vi må følgelig finne nye 
prosjektområder for å kunne gjøre bruk av midlene i egne prosjekter. Administrasjonen ber 
om fullmakt til å igangsette undersøkelser med sikte på å finne et nytt område hvor vi kan 
sette inn våre midler. NORAD vil være en naturlig partner i utvelgelsen av område. 

Saken legges frem for riksmøtet i to trinn: I 2008 vedtas fullmakt til å starte undersøkelser for 
å finne nytt prosjektområde. I 2009 godkjennes valg av område med tilhørende budsjetter. 
Utvidelsen forutsetter ikke midler utover det som samles inn i Campaign SightFirst II. 

Vi foreslår følgende vedtak i Riksmøte 2008. 
Riksmøtet gir administrasjonen v/ Lions Aid Norway i oppdrag å finne nytt område for 
øyehelseprosjekt etter Uganda og Malawi. Forslaget skal ikke kreve innbetaling fra klubbene 
utover det som kommer inn under Campaign SightFirst II. Forslaget legges frem for riksmøtet 
i 2009 til godkjenning. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Som forslaget. 

VEDTAK: 

Sak: Valg av nytt område i øyehelseprosjektet B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.08 – 2007/08

Saksbehandler: Otto Brødholt Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til innstilling: 



Guvernørrådets forslag til innstilling: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Se møteprogrammet nedenfor 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 

SAKSOPPLYSNINGER  

GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 

Møteprogrammet godkjennes 

Sak: FORELØPIG MØTEPROGRAM FOR 
RIKSMØTE I HAUGESUND

Møtedato: 30.05. 2008 Saksnr: 9.10 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe Helgesen Sakstype O

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



Møteprogram VDG + GR 2008 (9.5.08)

Onsdag 28. mai 
Kl 17.00 – 21.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim 

Torsdag 29. mai 
Kl 09.00 – 21.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim 
Kl 09.00 – 17.00  DG-elect -opplæring (ca. 15 personer) Sjeranrøy 
Kl 18.30 – 23.30  ”Ut i det blå”-tur  (ca 75 personer) Ukjent sted 

Fredag 30. mai 
Kl 08.30 – 21.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim (og Rica Saga) 
Kl 08.30 – 12.00 Guvernørrådsmøte (40 personer)   Caiano-salen 
Kl 09.00 – 11.30 Byvandring for gjester med ledsagere (25-30 pers)Dokken museum 
Kl 12.00 – 13.00  Lunch-buffè  
Kl 17.15 – 17.35  Haugalandsfilmen      Lille Maritim 

Møteprogram RM 2008 

Fredag 30. mai 
Kl 13.30 – 14.45 Åpningsmøtet i Festiviteten 
Kl 15.15 – 17.30 Riksmøte del I i Maritim Hall 
Kl 19.30 – 23.30 Velkomsttreff på Høvleriet (50 meter sør for Hotel Rica Maritim) 

Lørdag 31. mai 
Kl 08.30 – 10.00 Registrering foretas på Hotel Rica Maritim 
Kl 08.30 – 08.50  Haugalandsfilmen Ledsagertur 2    Lille Maritim 
Kl 08.30 – 10.30 Riksmøte del II i Maritim Hall 
Kl 09.00 – 14.30 Ledsagertur 1 
Kl 10.30 – 10.45 Kaffe 
Kl 10.45 – 12.30 Seminarer    Maritim Hall, Maritim Amfi, Caiano-salen 
Kl 12.30 – 13.30 Lunch-tallerken 
Kl 13.30 – 17.00 Riksmøte del III 
Kl 18.15 - 19.00  GRL-møte for ca 75 personer   Vinterhagen 
Kl 19.00              Apéritif          Foaje/ute 
Kl 19.30 – 02.00 Festmiddag      Maritim Hall 

Søndag 1. juni 
Kl 09.00 – 12.00 ca. 15 personer (Lions Norge)  Sjernarøy 
Kl 10.30 – 10.50 Haugalandsfilmen      Lille Maritim 



Til informasjon vil SEKRETARIATET etablere seg i resepsjonsområdet allerede på torsdag 
og bli til ca. lunsj lørdag. 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
LC Oslo/Slemdal fremmer følgende forslag: 

Lions Norge pålegges å sette opp en konkret oppfølgingsplan for nasjonale 
aktiviteter og kampanjer, samt sørge for at arbeidet evalueres for deretter å 
videreformidle resultatene til de som tar over ansvaret for den gjeldende aktiviteten 
eller kampanjen.  
Begrunnelse: Det har gjennom flere år og ved gjentatte tilfeller blitt 
avdekket mangelfulle rutiner for overføring av erfaringer fra en komité til en annen. I 
tillegg har det vært misnøye ved oppfølgingsarbeide i etterkant. I.f.m. 
Tulipanaksjonen og Røde Fjær, har det vært vanskelig å finne tilbake til tidligere års 
rapporter og nedskrevne erfaringer. I.f.m. årets Annonsekampanje har det også 
kommet frem at det ikke pr.d.d. har blitt lagt en plan for oppfølging, verken strategisk 
eller økonomisk. Slike forhold må forhindres og store kostnadskrevende aktiviteter 
må kvalitetssikres. Erfaringer må videreformidles og ivaretas av hensyn til våre 
givere!!  
  
Med Lions Norge, menes i dette tilfelle Sekretariatet eller den komité eller person 
som får i oppgave å sentraladministrere dette arbeidet. 
  
Det anbefales at dette arbeidet ledes av en person i Guvernørrådet og at det 
nedsettes en komité som legger frem en plan før 30.8.2008. Planen skal ikke være et 
krav og trenger derfor ikke å vedtas før planen tas i bruk allerede høst 2008. En 
endelig plan utarbeides til neste års RM og vedtas eventuelt da. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
GS mener at dette forslaget ikke hører hjemme på et Riksmøte.  
Det er Guvernørrådet som skal ta stilling til dette og eventuelt opprette de nødvendige 
komiteer.  

VEDTAK: 

Sak: LC OSLO/SLEMDAL – FORSLAG OM Å SETTE 
OPP EN KONKRET OPPFØLGINGSPLAN FOR 
NASJONALE AKTIVITETER OG KAMPANJER.

B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.10 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:



Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG:  Ingen 

VEDTAK: 

SAMMENDRAG (saken gjelder – max 10 linjer): 
Arbeidsgruppen støtter forslaget fra LC Vang om å endre navnet på fagområdet NA til BU – 
Barne- og ungdomsarbeide, med tilsvarende endring i tittel for fagsjef: BUC. 
Samtidig foreslås navnet ”Narkofondet” endret til ”Tulipanfondet”.   
Arbeidsfordelingen mellom fagområdene Y og BU (NA) må gjennomgåes og evt. justeres. 

SAKSOPPLYSNINGER  
Det er ingen offisielle lister hos LCI over “godkjente” fagområder/aktiviteter, selv om det 
etter hvert har befestet seg noen områder og fagsjefbetegnelser. MD 104 står derfor fritt til å 
velge sine betegnelser og ansvarsområder. 
I dagligtale blir NA-området omtalt som om det for en utenforstående arbeides aktivt med, og 
ikke mot, narkotika. Fagområdet omfatter også langt mye mer. 
Fagområdet YC svarer i navnet mest til det vi legger i Barne- og ungdomsarbeide, mens YC i 
MD104 i dag arbeider i hovedsak med ungdomsutveksling, på engelsk YE. Valget kunne 
derfor bli å omdefinere innholdet for Y til YE og la NA ”overta” Y-betegnelsen. Komiteen er 
redd dette bare vil føre til forvirring, og landet derfor på kun å endre navnet for NA.  
Etter en helhetsvurdering og utallige kreative forslag, finner komiteen at LC Vang’s forslag 
Barne- og ungdomsarbeide  er mest dekkende. Fagsjefforkortingen blir da BUC. 

Komiteen forutsetter at ansvarsområdene til YC og BUC gjennomgåes og om nødvendig 
justeres. Eventuelle endringer oversendes ROLF II komiteen for innpasning i regelverket. 

Komiteen har samtidig sett på lignende navnebruk, og foreslår at navnet på Narkofondet 
endres til Tulipanfondet.  

Sak: FORSLAG OM NYTT NAVN PÅ FAGOMRÅDE 
NAC

Møtedato: 30.05. 2008 Saksnr: 9.11 – 2007/08

Saksbehandler: Helge Toftner Sakstype B

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak:



GENERALSEKRETÆRENS  INNSTILLING: 
Enig i forslaget, men dette krever en snarlig ”grensegang”



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Ingen 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
LC Oslo/Nordberg ønsker å fremme følgende forslag til Riksmøte: 

”Det er viktig å forankre store, prinsipielle og økonomisk belastende saker 
på grunnplanet, det vil si i klubbene.” 

Lionsbevegelsen i Norge har to viktige ledelsesnivåer over klubbnivået: 
- Distriktsledelsen, altså Distriktsguvernøren og dennes ledergruppe 
- Den nasjonale ledelsen, d.v.s. Guvernørrådet  

På begge nivå taes det naturlig nok ofte opp forslag til tiltak/vedtak/aktiviteter, som har stor 
betydning for Lions sentralt og for klubbene. Forslagene kan: 

- Ha stor prinsipiell betydning. 
- I sin karakter pålegge klubbene nye og arbeidskrevende oppgaver. 
- Medføre en økonomisk belastning, som for eksempel krever høyere klubbkontingent. 

For at den konklusjon man til sist kommer frem til skal oppnå god tilslutning fra klubbene og 
følgelig bli gjennomført etter intensjonene, er det avgjørende at klubbene er med helt fra 
starten av i behandlingen, før saken er kommet så langt at avgjørelsen i realiteten er tatt og 
høringsrunden i klubbene mer blir en formsak. Bør derfor saksbehandlingen før både 
Distriktsmøtet og Riksmøtet legge om slik at klubbene trekkes mer direkte inn i diskusjonen? 

Lions Club Oslo/Nordberg ber derfor Riksmøtet 2008 om å gjøre følgende 
vedtak: 

”I viktige saker av stor prinsipiell, økonomisk eller arbeidsmessig art, tilrås 
at klubbene trekkes inn i prosessen så tidlig som mulig, for eksempel ved at 
et saksnotat med ulike synspunkter og vurderinger sendes ut på høring.  
Det forutsettes at synspunktene i høringsuttalelsene tillegges avgjørende 
vekt i den videre behandling.” 

Sak: LC Oslo/Nordberg. Forankring i klubbene av store, 
prinsipielle og økonomisk belastede saker

B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.11 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:



Lions Club Oslo/Nordberg ber derfor om at klubbens forslag til sak tas med ved 
planlegging av saker til Riksmøtet 2008 
Til orientering kan klubben informere om at samme begrunnelse og forslag til vedtak er sendt 
til Distriktsmøtet 2008 i distrikt 104 H. Dette på grunn av at fristen for å sende inn saker både 
til Distriktsmøtet og Riksmøtet er samme dato.  

Oslo, den 30. januar 2008 
Lions Club Oslo/Nordberg 

Tor Løken 
President. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
GS er usikker på hva klubben egentlig mener, og har sendt en mail for å få dette klarlagt.  

VEDTAK: 

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



GUVERNØRRÅDET 

  
VEDLEGG: Ingen 

ANDRE DOKUMENTER: Se forslaget i sak 9.12.1 

FAKTISKE OPPLYSNINGER: 
Klubben ønsker at fagområdet ”Arbeid mot rusgift” skal endres til ”Barne- og 
ungdomsarbeid” Se begrunnelsen i sak 9.12.1. 

GENERALSEKRETÆRENS INNSTILLING:  
Saken må forelegges lovkomiteen. 
GS ser positivt på forslaget. 

VEDTAK: 

Sak: LC VANG. FORSLAG OM ENDRING AV NAVN 
PÅ NAC-OMRÅDET.

B

Møtedato: 16. og 17. 2. 2008 Saksnr: 9.12 – 2007/08

Saksbehandler: Egil Moe-Helgesen Arkivnr:

Arbeidsutvalgets forslag til vedtak: 

Guvernørrådets vedtak: 



LIONS CLUB INTERNATIONAL MD 104 

Guvernørrådsmøte 16. og 17. februar 2008 

SAKSLISTE        (31.01.08) 
 

1. Åpning og konstituering     

2. Protokoller og referater.             Sakstype  Side  
 2.08 Protokoll fra guvernørrådsmøte 17. november.20067 B   

2.09 Referat fra CC møte i København 1. og 2. 12.2007   O      
2.10 Referat fra CC møte under NSR på Lidingø 18.01.08 O 
2.11 Referat fra NSR Rådsmøte på Lidingø   O 
2.12 Referat fra guvernørrådsmøte 18. november 2008  B 
        

3. Rapporter 
 
3.32 Rapport lederutvikling     B     
3.33 Rapport medlemsutvikling     B     
3.34 Rapport ungdomsarbeid      B     
3.35 Rapport narkotikaarbeid      B     
3.36 Rapport internasjonalt arbeide    B    
3.37 Kommentar til regnskap pr 31.12.07 for LAN   B    
3.38 Regnskaper pr. 31.12.07 for LAN    O     
3.39 Kommentar til regnskapet pr. 31.12.07 i DMV   O 
3.40 Utgår    
3.41      Regnskap pr 31.12.07 for DMV    O     
3.42 Referat fra styremøte i DMV 16.11.07   O    
3.43 Måltall pr. 31.12.2007     O      
3.44 Måltallene for områdene YC, ME, NA og IR  O     
3.45 Lion Mints – rapport  2007     O 
3.46 Statusrapport PR      B 
3.47 Statusrapport IT      B     
  

4. Planer 
 
4.13 Mål- og statusrapport for distrikt A – K   B    
4.14 Strategiplan 2008 – 2016      B    
4.15  Langtidsplan 2008 – 2011.     B    
4.16   
4.17   
4.18   



5. Organisasjon og administrasjon 
  
5.08 Informasjonskampanjen i Lions Norge   O   
5.09 Representasjon på RM i Norden    B   
5.10 Forslag om endring i reglene for representasjon på 
  Riksmøtene i de andre Nordiske land   B 
5.11 Tildeling av prokura til generalsekretæren   B  
   

6. Økonomi 
 
6.14 Kommentar til regnskap MD 104 pr 31.12.07  B   
6.15  Regnskap MD 104 pr. 31.12.07    B   
6.16 Utbetalinger fra narkofondet     O   
6.17 Katastrofeberedskapen. Statusrapport pr. 31.12.07  O 
6.18 Beitoleiren 2008-01-30     O 
6.18.1 Oversikter over innbetalinger til Beitoleiren   O   
6.19 Kommentar til forslag til budsjett for 2007/2008  O   
6.20 Budsjett for 2007/2008     B   
6.21 Ikke innbetalte kontingenter fra høsten 2007  O 
6.22         

7. Bevilgningssaker 
 
7.06 Bevilgninger fra Mintfondet  .   O   
7.07 Søknad om bevilgning fra Mintfondet. Distrikt D  B   
7.08 Garanti for ungdomsleir i D     B 
7.09 

8. Andre saker    
  

8.10 Jury fotokonkurranse      O   
8.11 Møtedatoer 2008/2009     O   
 

9. Riksmøtesaker 
 
9.01 Oppnevning av møteledere til Riksmøte i Haugesund B   
9.02  Nominasjon av lovkomiteen      B   
9.03 Foreløpig møteplan for Riksmøte i Haugesund  O 
9.04 LC Oslo/Rustad. Forslag om å opprette ”Human  
  Environment Chairperson”. MD-HEC.   B   
9.05 Forlengelse av funksjonstiden for MD-LDC   B 
9.06 Innstilling fra ROLF-komiteen    B 
9.07 Gjeninnføring av MD-PRC-funksjonen. Forslag fra 
  LC Oslo/Slemdal      B 
9.08 Fullmakt til å starte arbeidet med å finne et nytt land 



  for vårt øyehelsearbeide.     B 
9.10 LC Oslo/Slemdal – forslag om oppfølging av aksjoner B 
9.11 LC Oslo/Nordberg. Forankring i klubbene av store saker B 
9.12 LC Vang. Forslag om endring av navn på NAC-området B 
9.12.1 LV Vang. Forslaget      B 


